hnﬂl

—-— 'sa.. »

yropeesd bWy Vlam, ON.
M.ﬁor aad Yesha, -

bl Jw»
W(xm) mmnnfm 'np-r
" Nz, Mward Tellor yresided, The meelisg was o graspal
discussion peried somoerning the pesaldility of peansful
applisations af the deuteriua plus dewtarium yeashisml
© Semora) Semos wire proposed all of which were wery fay~ = .
_ fetched and prevented mmsrcus prastioal diffteities, In -~ -
;' atteslance were Mesers. Puhs, Iretscher, ansd toak, b e T
&

E L m:-x,uu.umlmmuumwutm?
ﬁnhaw\n-d&ﬂﬁﬂ,lﬂ,.m;- S e £

mumma.mwwm
- 4 radisties ascident eccuring es Il Nay 1946, indtonting <
that 8o eritiocal sswenlly sxperimuts were o h ontimend - -
. watl) safer sethods were dsveloped, and that the fwvelved
-pmm-mmumt-mtnunmhw

for sons $ime, %o mals’speaker was J. V. Stout en 60 .
. Gavelepmeats {n alew sxplestves, partioulasly dariwm il
. sitrete-plastie m!ﬂm. t&w hu;htlnhuu.

.nt’

TR "u.“ umnm 2, 1946, Geleas) Socaen’s repert = !i:\h‘;tlg
ltntcn taslules s meeting Lamulving mumu- nqu m n “’*ﬁﬁgj:&
h.rﬂt‘lhnmt . . e




ey gi:%w»vwgw saspmd N

‘.7; oy
o S tﬂ-.-.

“ .

-mmuu m.u.mpm-m;w

mn-uun:—uu.

- .,‘-\ cq st .—,' < ‘-

’ '8. amc,n« um:mm.-»mé R
ﬁM!,M.M“MW&Df.ﬂtdeMﬂmm_

bmﬂhntcﬂnﬂ . ;-’f“g E
T Ly R 0, ""-'-' PR
C . . mesMisaing some eharacteristios of tds qnhtm Taschek _-_:r.-}:b"

U Speke o the flsslon ereas seotiom of WXL, -

moéaﬂmlmtmd\nmmmﬁ

“Ularm Gleck® Sype Buper,’. . UL

. - et LR S

. I» comnestion with the 'loukr'rmul,tt should ¥ peted . -
tucnmunnmn.lm.u.m-m-nmmmm- L
dovige gontaining devteriom sad $ritiwm was sugzested, witd 4w stetememd -
mtmgmowasmmmmtuupmuw
by the astiem of nrutrens preduced iz a (ermonmnisar yesction ignited W - _1.-'
sald fieslen ehalis veasiisa. umpwumm;mnmm
mu;mucmmnmnhmuwmmmu
-uh-umummmmwhwmunummmu
for ifniting the thavmesuclsss reaction anl therely greatly inercasisg e -
eofficienyy sf the flesica shats reastisn, Statessats and exasples of ewsh
doviess sppesred in maxy drafis of 4he yropesed patent spplication en Shis
. unmmaqpuutmm-mwmmumhmtm. Yigure
».,‘sdommaxuau-mu. .m;:uumm.m-mw




e
) ) A Pt g NI T T e L s T TR L pp——— -

A gy g = _— - Caate i) = = —_—— T ) ; " -
T

sestions thie nixture relasses atl high tesperstures asd
Soneitiss avuirons prefused ia 1h4 Shermomesieay nuu-
vtwen Sontoriun and tritice suslet. Seme of tMeee .
ssvdivoms will react wilh the fissils amm mm .um.m
ﬂuin ul I.uuntn t!u sfficlency,t®

L ARE A el

wsg

e g !




ALL INFOR%IAT!Ci! CONTAINED.
HEREH 15 L. .L'.SS!&!ED

mmz 1950, xnrnuhodyoutb mumotammmuda
h;nul.mnumumum.nohnt.nmn.nsuemmm Lo
. connected with British Ministyy of Supply, esncerming tuhninlutea-
_mation furnished by Fuchs to the Béviet Goverment, The information Fuehs
gave to Dr. Perrin concerning Ms disclosures to the Soviet Govermment bas .
" been reviewsd by a Ocamittes of erm;nna:lmmhmhmimtb N
on policy of the Atomic Energy Commission, This
Committes Iz prepared a report contaiming in part an evaluation of the axtent
of informstion passed over by Muchs and an adstruct diary of those sonferenses °
and meetings on tharmomclesy weapons attended by Fuchs while at Ios Alamos.
It 1s believed the Presidext and you Wil be interested in this informations v

= eade veport, mumwm-nuwmnmm
Oenlu:l.an and duninod "Secret® by them resds as mnum LEE e li”:;'}:" Dol
'1. m c—mu orlcucm;nihhhumn hu mlmq
Wuunu Info Jewo 273/10 (Puchs mt-nt)
technd denoe in these doamenta. ~An evaluatien of: .
evidence is ;-mnm in the tonmung sesticess 5 Y E et et \) z"';‘-;‘ .

e 4 ._-..‘ ~,-- -y
Lv_- PG R J

E

and dis uuu
.

.. P Do
s e
\\*wt



4-750 (Rev. 4-17-85) ’ ¢

FEDERAL BUREAY OF INVESTIGATION ,
; FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

o

I Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following statements, where
indicated, explain this deletion.

E{ Deleted under exemptioun(s) JI_QAA,_DD_&__ with no segregable
material availabte for release to you.

(] Information pertained only to a third party with no reference to you o the subject of your request.

{1 Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

{3 Documents originated with another Government agency(ies). These documents were referred to that
agency(ies) for review and direct response to you.

Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be advised by the FBI as
to the releasability of this information following our consultation with the other agency(ies).

Page(s) withheld for the foliowing reason(s):

] For your information:

[:3/The following number is to be used for reference regarding these pages:

8- SENS -flz,tlé?a.

9.6.0.6.0.0.6.6.0.0.0.0.6.0.0.0.0.4.¢

DELETED PAGE(S) §

NO DUPLICATION FEE §

KXXXXX FOR THIS PAGE X
XXXXXX
XXXXXX

Fal/ 0ol



)

.’I

. NS i S GO L e
S SRR E R SRR ¢ RN R ¥ pe-bes
Y - 99, Rr tte snalmticn of the Ios Llamos aspects the Cammities
bad the advios of Drs. Banley, Suith and Tellsr of the 1oe Alamos
Isbaratory. IV is spparent that the infarmatien regarding weapons wieh
Fushs turned over to the Russians was very emplsts. '

: *g8, Wth respect %o the Wrinity (pixtaniwm implosiom) typs = -
wapon, it is elesr timt the essentials of the bomd in sadequate detail were
turnad over either whils Fuchs wus at Ios Alamos or later. It Ssalse = -
apparent that eansiderable inforsatien ms turned over regarding gwo-4ype . .
wapons. - :"v\.;-:,é"‘.-' - ?“";'_,-.:.-s&"; N R T S

89, As fur ss mare o
Fuchs did not know at the time of his departure shat the actml - -
desigr of the Bandstone bombe would he, Bowever, he wmaa famillar with the
ideas and early epsrating designs of the composite and levitated dambs, IV
should be rectlled that Juodw® statas in
estomed scientist and that he participsted in all mjor omferences of the
. theoretienl division whils at Iss Alamos, It is ot clear from the Perria .-

. statement whether
. ar shether he gave atre than an fnd{ea
A Mt-m._ﬂ AR <

TR A | X In regard hwmpm. the sxtant of Peike
S pmrticdipatie in the work at Ios Llzmos Isboratory is indicated Wy the  ~~ °
'g eerpte queted in e Tb to tiis re , Juchs apgarently tremmitted

f

{

!
g
n
4
1
ek

ks

- -
. I - - N - A
Lot LA St LR by N - - . -
— - Ol A 7 T— - Tl e mL o, e Cm & oy B : . . = - L4
i h . CET e R ' T ARt K e (./r-“‘,. T e N e e A T Al i NT etk e T LS
H . )3 A . N e . L S phiayRlb KA - UC .
_ PN S s o # - . o — PRt LA
— ) e o L i . - — . >
-
. .

RS et



MR

In addition : ‘—'

bs turned over
availabls to

bave made additioml . |

tegory shi
sight
borne
project

ah

ferrin report of Ms m«.
in xind,
made

'
dud 2ittle information concerning ether

whi
"
Ins
British
. #2l. offieially Pushe

131
- 23
il o mmmmu m

B .<......_—..~...

R N A

: S N N A m

. y . . : IR .

. e, - S R e e M L) M -

. s L P .o L ) et e - P -

- LY e ) c N ek a4 v 4 E [
. o “ H ., oo . . - . . =

Ny Ty RSB - . . . “ o
A T A R ! ’ A 7 DN "

|

) \

i L . A
. T P -

VAl M PRI T O ,Bmt . .L...@

c e T T A
Pt -ald - s

z&?g‘ i



.
1]
P
» r ( ) )
[ -
, e
-
!
e T el b a5 et
NI £F:§='£:{_"3.-’&7‘.3:,w:‘..~7-: R Y I S YT ,.,. Tong ke st daoms gt S ot i S oy
ay T E Tl e e R e .; : v( ,“; ARSI R e
i “.n e B "i.-.? E. o llatva i -
. PR AY et . v
- 3 [ ." T SR -A"'.- ."
FERE -~ T .

AR £ '13- nmmmtmummmmmmu- aa

, N uhun te the flssion process itself, excapt for swch specifie ufcnu-'

] © se the spontanscus fission problem (M 240). This mey possidly be - - - - .

- - Wummtm.nmmaummmwm

' - Russians Decsuse of Lthelr ewn efforts in this field, er because the imfor- .
mtion ms being furnished to them through ether sowroes. -

. “E. Qeners] - . AR L
o slic Detailed sxxainmstion of the Perrin repart and the documants
mentionad on the infarmation transmitted by Muchs P Lo
illominsting and has given in gensrel tarms & most walnadle susmary of the - - »%.
sitoation, Mturelly additiomal Questions oome to mind, Ib would be very . ‘-,
belpful in evaluating fully our presant position {f more detailed tecimios) : -

S informticn on trensmittals by Fucha eould be obtainad., Marti
- in which more detailed information would be wseful inolnde thermonuolear

- ] '
RECRI T - o S
B I {1 o
i K3 CEUNNTT A .
) KR

; B8 IR
GRS P
R IR . -

Tpoae.
tgh 41080 o

J

- -(mnuaumnmmpuwu.z.e.uu,dn-n- e
. '_hbmtary,n'-mnlu. n-.mummnuumuna
fa this sbetreet) _ L lw‘\

-

9, n-mamwa.lmu.numxmu
Mjor Gensrul Groves, on the subjeet of mrticipation of British Msstom
Persomnel in the Loe Alamos program, ﬁofommmalmmm'

of the British Mission en the theory af the . . .\
T m r.nsmdnnwmm , ((

. - ineluding
L n - platesies and wranimm. Those attending imeluwded
A l-u-.mm, m,nrk,ulmwm. - (SH

-’-



'
. . - - . . . .t .
e s X, . g R Vot “,1 g . B X iy p SN o -, i aw =P v -
$ i . N B¢ / 1S "b, by R oo e e YRR NS 4 . N Rt 23 | » 30 . R 2
Iy | H H 2 . ¢ q, 2 7 5 0
K L, 2h . H 111, » . . Lo > Pk « Al et ke ST AR L
| Pe . B A R N RN (3-\ . I s S R
b P 4 N “ £ . FON > RN ) HAn - . 3 RSN LR
M ik . Hal8 3 S S T e P AN Ty, L U N DR ARSI 1 33 o .
. / Oy R I . Yol (O A . U p ] g TR R i .
. Tt e Tk o o, = i i pe. s o
riele | PR g 114 R t. 1 . S Cme
. N . i Lo . R ] AT
. P - - o o b R Lot L
o ' . ot . . A - - . L N
wo . . ) P oo < e e A,
* ‘. h AN - ' s o TR

tion Crossrosds. m-mmm,ﬂm, )
“Power Piles,® and the like, 7This time Norrisea did net
pmd-mhcfmuuuhudmlmm.(gjk
Pregent wore Nessre. Fuchs and Peck,t

e, e P .7--:-.

- v

o, I the repart of Bay 3, 1946 en \he British Wission, Colonel

L Mmmmnuan.m-s u{.twnm hm(‘)

lhcumn o . ,_”3 .
‘a. L AN 16 B W ‘sddressed the Interim

— Council on the opsrution of AP Site with partioular

nhrmuhthcmumdwu&uthdmh

toth.nulmpmtnructdehuh. (ﬁ“

and Mk attendsd, . .

o (1000) Pirst meeting of the *Super?
. ,%u&ummmnr.mudnm

A " Nr. Bbmrd Teller sddreased the seeting and pave s brief ..

swmry of the subjeot matter deseribed in 1A Report

. B9e 551, Mo restated the physicsl econsideretions sad the -
design fugtors ef the proposed smbodiment intended to :
offest Shess considermtions, In sttandance were Nessrs, @ “
Task, Jusds, and m.

. g, ('u.oo)s.cuamorm-upu-
i L Er, Bimrd Teller presided. Wr. R Nuredty -
UL s, omu the eounthm in tho hr.rm- m u-p-l-s

L through the -pzqu-t otu hpluun prosess of nnun

. AT s :‘:-ll'ijhf;‘.‘“; S : b'?w .

- -



Hle X v . . - .-
il PR Ry S R - ..
a /AN - L T . B I H 4 . -
i) 0 B (N SO g . : .
B (Y i O ERERU LY - . 11008 el e - 2] " one, ot Aoy
[ e oo WE TR [
. ©oe L s L. -

LA}

a,

29 Aprid 1946 (1000) Third mesting of the “Supar®
“Botiferenos, lnm? Netrepolis and Turkevich disoussed

MY o

.
b

sumeriesl ealsulstions ca varicus phases of the "Super® ... =

arried eut on the *Biac® esloulator at Pidladelpids, - -

These soluticns ware for plane systems of infinite dimeneicns

and sxcluied the wall effects and the inverse Compion effect,
indi the

propesed deyign (Am 1A Beport B, 551). Though met complste,

39 April 1946 (1400) PFourth mesting of the *Supey®
oconference, Mr. nzldarmumdmu-emtuuﬁ.

saapression of the various materials, ¥r. Blwrd Teller
then addressed the meeting sn the experimental program -

- vhich was believed neosssary in the reparstien of a -

*Saper,® Be mentiened & progmm for the stuly of the 34 < “

R"'D'pé

- Bev neutrons released in the nuclesr resction and the eress - - . '.
Ssstions fer varions processes eonosrning these neutrome amd - -

) . o
- UM N O T T S e Tyt e ; .
. P R, b T s P - - . &,-,_r oL v 5 e -~ " LN - LN -
Cd & M P R Tt . T T e A TR . . -
J'. :;“ € ‘{ .." LY . N LA

the scterials anpleyed in the ®Super,” Jertheruore, the'
wrices resctions involwed in the Juper,® guwch as tritiwm . -

¥ - tove

- PR PR o EY N - .

- -

-

X



B#39;

I P P
.1
n (:) n :l- ¢ .- ¢
J,.P#:SP‘EQ-%Qg )EH - , . J.» W.rz__ -______
&#39 - V\Q .e- .,
£ RHABHBIZO;. <
1&#39 i ~ r&#3
e - Sl @
.92 54 0&#39;-
Cc
h
L
92
T w r
8 .
&# 3¢
r.
w-aumuuaaumm HR! M
1&#39;¢1:Inzd1&#39;¢1J4rpuldd.
. dinouuian d:-ning the yad.MJ.tt; at punch].
. nppnattonnotthodcatcnnpludntu-Lnrnutilx. I
OunnluhnunropropuedulJ.o1&#39;lhtohlonvnr;l:»4
IItohIdmdpuontdIgunrnIgz -ut1clid:If ol1thl. &#39; h&#39
¢ 5 nttnnlnnncha oInurIy Imn:t,uhu . and ht. A __7._
L~ unau92.ny,manna-u uut Ulambnuu=*
H. uLorrnpartanS‘ottqofL é)z&#39;7 946,n1 11Inrrl &#39; > 1

5. A

~N»_ .

1- &#39;

.n,

'S-&#39:~ .- 1»,

ilttbonlhrlloouuilk-binary

thondntloanolidnntooeuringonll
ntmudtinlaonblgmprinatl

e R sagiaglopnl,

pl. ttunnuphnllalo&va’BQ hot&#39;

|
&#39, 4: 43&#39 ;92"

* &H#39- 92 0 &H#39:

1 &#3992 ultnto-plu-t.1.a ccgui uu; Nr

»- o ?&#39 &#39
Lo N — -

T»
o -—Y . ))h K -



~ &#39; N A>v- 92 ~>v-l ~ 44
&#39;. <
- KI! J! V-

:$19_2.-F I 5
R
*- :g_ ; ‘_‘_12&#8%//08@ £ é’%‘a‘? -zigt-gk %E}i&?)g-&#&gsg ~q":|—.| *7 8—[#932992&#39*' -&&#?9&#’3&#39 =3 I'FQ"“‘ lH 1-&@%*_ &#Sg ||§
. . ' our n ‘and: -nagt
S TR kil Gbilllild  1-D

-1»?

- INFOTAEH AL

vl

g umun;tos8nznp&E,.h 392fee1Q

e §Lﬂ—B@l$ 819 60
| &#39l;** &#3%8#89 1947(30Iano|noonpnrtdnnctlngot
i ry#zdﬁlgo Muhd 86\{guu nnayumn m Nzm-sanpnuu- $8uh
Lo AT A ~ on aupunlodat ucocn-<l:in|t. In¢comell t||&#39 lomr §f#39

- uoatlcn1n¢nunnduaatar1 tluoEthncyelntaa lauhl;

e Qr] dmaty C?i hlﬂlgafﬁ&gfhl
1I:nC1lo¢&#39; » Q-

- 6. 1hannuc¢tlunl$.t.hthOlbocll. |r&#39'propan1 $tcho923.dlonntul
thltuou-11 |gr1112 191J,,1nnptcntunna-an znaninplulicatypn
1 &#39;dnloocanul.:u. n¢4|nt0r1audtr1t1lIaau?gntu 11thtbnOtltg|ut _
w- that the otndmq O!: nntru-Ldm chainnutin = 1,0pntly inn-and |

hy thoactton,otnutnmpuuduoduathrnannlnrtuntluludtdly
~ nimnaiuehanzllutim

tbalnnltnnanttht nauntrunn ibllidItl fl i-13
un bu utind In  ]I&#39;0d&#AB%0m:1n3n the at ail: uh:-1:1 and
FF.-*31'E':);th an-Lpnttngshothuummnlouruettcaudturohwp-atlginernuingtho
P = if danq ottholluimchinractia. Stltulntaudcnnplin otnnl
G e nial: nppnnnrl in rimay morn» phat applicatin  on this 4
'E';p. b nbjoct dish applicltl en: tanner: in lugut 1946. -l
- 6 attht aerial In. i school Inabadtriottitllb ~i&#39;::
&#3%ad:
T
Z an 7 punt  ~==»— 89
F - IP|>1I5.~..-.-_&#39;-..»r; ~¥-C-~<02. 1%, Q 4:? -"U

~&#39;
% 5 B r 1_T39 key. &#93 #3A9-.. _ ¥, ., &#39;_



92

< /l e
&#39; |
. -s
Al =i f.» N &#39;
- 5
|
\ 4 . ve2. -
_;&1_#3@#@@&#39'
;%%%ﬁ? L:é?tj '_=§§’E%é3%§§?99sw&ml 9271 . &dghi~ V§39 »*'1 ¢§2 321
L ey .%@‘%E ﬁ%&%ﬁ@ & L
E T AT L &#3UI24&H39; &H3% T .
R#39; 3 "&#39; -&#39;~&#39;  » _.1._
::». _8:#%%< ,&#39;
q_.-! ~
\vdithrp M, | &H3
e Innngnmtgunnllydlthrh s 5-

. ttultntdu olll s

5 mhI yta-ca- cmgi rngk/&#3
| J-l- >, &# ual % crn u-ysa u Qrys
3% ptrg Q du m t uImncII rrilctin — &#39
b ~31 otmca utuz-lznandtrltfanaldwlcncott
nn:t.nnll11Jatm& ndh ntnringlainn |tIamI &
jiniuual inn:-suing thaot c.i:mqiq- a _&H#
upyown dntafaznit .
11 $)
e ] nuu umu¢ gquénnsqug;un
T YT
;_ré.i 11,3~ 3 _92/&w>__ - e~ 8H3%m - -
S T ||6|Q§L#39 hEL"  A#39;
aw’ S YT C O2&#3BEBOLAL". -» . &H3A=9R. |» _-p gI &#392 2-
J Y e SRR AR it B
12 &#39 &#39 x#sg:-&#%, - &#39; _:_~ 3-.__-7 ; l1| . T &#39 -_l I_ - B l
. . - - Sul 1. > -
e s
. ~&H39L. g#30; -
- 2' a#ade” <gdl . ..02= .. 4 - Rysg.. iu 1 . ~&#39; >0, -> [
| "2-r»=—- » - s 92 4, &#39
’*‘_. g - gg#gé%g . g;%#?é_ & ?#3’399 @#@39 K K&#ig ?%Tg'%%%gmglvz%‘%%gsi‘ o
T 1 - Te#39192 70— R S -
R, 8430: &@gi o+ Traad” ,q,l_ 1- &#33H&#89 - 9@2 TyL 8439, FO, S2nel#30; z
AR Cans. AT »&gﬁgga%ﬁ 93.4_ e 9‘2’&#391%2 7%%% - 7%;’;39 fog%ﬁgg i
' J&#39 =92 92
ik
. A -..
‘SH;T 2&#_#39;._<-;)fw_. A— .
&#39 4 A &H3¥C-_

"o LUNO) -

O HOAMAHEDIO D PLUDAO: O OO &#&%3%"#“5%%%90_ T &#39;

“ "OHN0O-



éziég? K-. $§I§

~ -~ -1-=--~  Am
CORB8H»==(.=¢~._» -- -aura,-ml.

RNk 4;_5#% _ &#39] .ngf #3@#%3953? i &#&}&#39 -3%

--_John_Id;arlcovnr,nl.rutu,l&#39;odnu-allnrnnial  --

&#39:11»-ad iiiv aim-ui . &#39&#39;~

nbahna otaltatnntladibh hlhl ninfnnhto

tochninl Inforntiuu hrninhd ta thn

ch Pacts gun inllr.  Perri: cones:-ning
Gournnonlhubon I&#39;1710I1 -YICLIJQQQI

consider tho oolrt an tbhs dcollld catin pt
hhcanittoohn upa-cl a apart containing
Acunt 0! 1ntonn.ntlu u|>usod g&#39;rrPHchluni

auhranou ddnctlngu cithuaumolgnrnapnua

b Bors.d w0k -ﬂrﬁ%ﬁ%’%ﬂfﬁmﬂﬁ%m"@&mgrb@%% z:
nldnrdthdzgk

L. Ihltlittidigirlupcaalblo hli
Pi
*1

- O
1@_
7
W e S iiteaiy S
* T R-EH30 ] SHBRESY. T "&#;@g#gﬁﬁ
_If -- *t&#30: 7*""9. 8§ IZ 111 ',"1"~~» m_k e

*e KN

Low T e Rt kSR



4-750 Rev4-17-SS!

FEDERAL BURBAINVESTIGATION
_FOIPA DELETED PABEORMATION SHEET"

Page s! withheld entirely at tlusation inthe le. One or moreof the following statements, where

indicated, explain  tHidetion.

E/DelestedhphAgrs! |,  wimihh segr

material available for release to you.

U Information pertainedonly to a third paitty meference to you dhe subject of your request.

C] Information pertaineddoly  athird party. Your nameiisted ithe title only.

E1 Documents originatedvith anotherGovernment agency es!. Tuesanents weflerred to that

agency ies! foeview andirect response you.

Pages contaimformation furnishedk@nother Government agency ies!. You will be advisediie FBI as
to thereleasability ofthis information following ourconsultation withthe otheragency/ ies!.

Pagelsl withheld for the following reason s!:

El  Foryoformation: _ _ _— —_

E/The followintpier esedréberence tbgaedpages:
. .U92. &#39:.8 43/ 1REIRW 25

HXXXX

XXX DELETEHAGE Sl
NO DUPLICATION FEE

XXXXXX ))((FOR THIS PAGE X



C&#391 92 -4-.n

92

rg.
—-Pr— 6= -

» S lerame 4. _euso.
313 >3 4460:1

& BH! @ #39;

<

V?

3,79~

L

j "4 5*&#39;1% fV7_- &#39;"

&#39;lb: Nu evaluation of tha Z-anMamba aapacta the Oemtttu
laltho  I1dY1G92 fDI&#3®BHad hury,ImLQy,$l.Ithandlallarat that-oallml
Laboratory. It in appan-antthat the Intannabion regarding weapon: ma

&FH39

»

#71 Inopatamadovartoahalaaaianouu woryaaaplinu a . ..
. - . >
i 9 1. nsabwlwtho pl:ton3nll.Ip&#39;10a&ond21pa
loaghuat}ithclaarthat thaolaantlalaotthollonblnadcquatadptailiart
b turudonraitharmihmohawutbaaluoaarinar. R1001» ;-
N appaxwt that oouaidarabh intonation | __a#x-andour raga:-ag no-kypa -
- - W1 ul &#39; - " o2
5. Q-
9. ypo waapnndmbpaata an Z 5
" aanaaroad, Pu dnpart-urn that tho achal.
o 40l1paft»hlSam.stoan n¢na:-amuuuuam.
Moan and car]; apu-al-Ln; levitated boaba
ahonldbaracallldthatfn lalthatula o:
~l- van?-umad niantlat. anzi that
a.



B3O o oo A 4.8H30;

oA~ &H3;.n. L &H39; . -
| CHE

*

|
&#39; el

- 4

e {15439 M@@‘giaﬁag%l

an

_"M&H39;P £&#3D);. BHBFET&IN39;=

921, &H39: "0l "&#39:1V!
K

<, .e-~
1 - - x &H3REIB&HEID -
- - oM
edlathe hbte eporh leche eppe:el921,192reael&#39:1892
lll&mgg&#?}g *OIIIII IPPOIIII Cg@ &#39£@mg.ell?Pllll
&#39'2:55S
_;&#39; g%&gigg_‘
q#,@gzl
8. i
Ty-&#39;

_.react -eiEadaiietiten

concelvéme:-nomo

A gkl
rear-NMETAUN-9A Po» cuumo-anno 9
. (@tﬁ ahthe! orcmmarm amnlong pal Yy
-r-1.. .
<1»<?Q _ : &#39;~ -1 s, S Y S
_&dgeRml- < 4 -.&#309; 1)1221 1411; hobo Hitite intonation  concerning ether
ay - &#39;'@pheeeeef the U. 8. Project,

up, the llenferd Projeotd Iae ireeQ;l >-
1 eii the nenbereof the British nieeioo ee tu&#39lert:-Il Le eeacemedgL.-

~-&#39;
It eould be pertinent to non whet hobo geve ere; of nob &#39;eMit.ionef#39;~%3l
mto eanoneeheewheeemeroede h~ oItbePel&#39 rlnrepo tef

&#39 "

.



1 » /92

rmsonT Il 5.0
e 2 ?29 - 92
2 4;;.— !
79 &#39;92—
<;~" L 1= -~
30 . 92 -ii 13. It no and that huh Ind not trmnithd my intonation " &#39;4
%i?’ji—._ 1-oiotin In one tiuion  pronoun innit, -uzoopt  tornuoh opooitio intonation
8430 utho oponunoouotiooionp-obion  Pu 240!. Ihiongypoooiblyio
N iahrpatooionono uituiuonuionlollordotano-oaotondod
lapaino boon ot hciroonottoroolathiotioll, or
£ . ntionuu 0|og uhhodiothonthroagbothoroooroou -~
. iB#39; _,,_¢ %39‘?&#39 &#39; _ &uEm: 9 A 3 B A
- >- - - -, >
él.
h
A
|
-n’
' -~&#39;1Bohiinl ouninotiol It t
.. > nontionod on tho intonation transition!
-18&#39; &#39; &#I/umszq and bu givm in gononi t,
:5#39?4; X citation. lama-:11; additional  quot &#39;
I hoiphl in evaluatlngfully our pnooni .
LY - 839 intonation  on transmittal:” up hobo oouid Particular  u-on
h . in which non dohiind infonaiioa would to u iaoiudo  thonomoioor
1 weapons, rouooroondouoh  diffusion plant pmblnouburioro, conditioning,
g_ . e S~ V. f » 5
. _ . -r . V. 1 >
-4-0
l&#39 =~ A
”ﬂx;él#w
—¢*~§_—;
&#39;9
R U;.5~=8#39; | £9 L 1i!- u;&#39;;~:i..-.&#39;;L1&#39;;&#39;!..
i ~=&#39:* 11 ~»uwmummummbLnm-- ~**~~~'0-L
Lo
&
Laborator

Y taonhlotuol Dr.Et-hiIB/:-ooontctihonoctiogodoool&#39;ibo4
IHUNJIUIQPIQ &#39; &#39; ~



&#39; 0

~<~r,, -

N 839 _&#39;

5 D SRR ~

| Mania; an lawn |:-otubor, um,
- &#3%.

A gdrm d H%’%M qhm QMpctponunntatbporr o —

Stu Gnu:-wads. lan-inn apobon In-cedars,” &#39;IGonvu-ton,”
"I&#39;unrPno|,&#39;an¢lthol1h.,IhL|U.nlcrrhn lliot

gotntodotatlaottpnrnttuuhol nvur

-2. nannpm unli;,&#39;m6 Smmmnmuu&#39;,¢Cuul
80nn1LI920da0nra1nnthg|IGd|lchIr PlabJlulLnltt-cnihnu,

w9 L G390 H3BABIRK3O;

1

&#39;,&#39; -

11 on the opantlcn at W Site with partials!

tetHa APt BANA Tobs
— ghad oYt L U AWiriag#39:n-nmersnu: ar.

— &39I, Idea-6 taller add: and tbs anus; ml an | trip!

nun:-y at Nu nbjoot utter don: -Lbod in U Report T
- lo. 551. In mutated 0:0 phyuiul. nomidontloun  and til &#3C

Cttatiesoh rdrdrEtiGatitHeiTa Q) f

hot, Iulu, ml Iptntnr»

~Y mrln%rrnn@%nmm%mdedlnl In (%#391’0\

on the conditions tn Na “2113:: 0:140 oupan

Y

v eg 3, - v- umumthopita a1 hp? ~  &#3914l

thounphylintotu déhaign h

_&#39; &#39; .| - 1. %#39;_ . .&#39;



R (@ ..>_L .5 ,,,_¢_'_&#39,_ SR STt P

&#39; /{< ! |
¥ —
oo SHBOETRRGL o ey = OAT
L n &#39;8.Fm -1&#3@R9;;1 "o I - .
Vv < e e Ai~3-L = -, 2B SR, T QYEBERO;
S &#39;-7) K—% 20 I s jgg&@gbtg‘ﬂ 8#39;,-f ~
#309;-. 1&#39; Yor
1" »--!
W V- :G—;":;I . *3_
7=
-1_' _
92.
&#’391 92
gn3g’ &#3392&#39
o =7~ ., JVZ "
~cc 1 B #39Zumum m> -h1rllbM s¢92M"5=s¢1&#39;:9? o
santsrsnss. Isssrs. Ist-ropulls and 41.smsssd. '
mnsrtod. sslsslsunns orarious phssss 0! tbs | psri ~-F
Asrrhsd  sub dhs "hiss" sslsulstor st PhlLd.s1pllLs- &#39
fhsss solutions can fplans system st mm» Mnsnsisns
sndsxcludsdthsuslisflsctssndthsmvsrss snptsnsttsci, 7
L d e but nsvsrtbslsss indiests tbs £sssLblL1.16y st ths prsssntl;
" 8439 0. groposal dssip in LA Isportlo. 3b%ugb not susplsts,
' o &#39; imdydlosts that ILGIl s dhsQ [Olill&#39;11181-11 . H.
oz dsutsrinl rssstisn hupls to s subsungisl snug rslssss.
48H39: Ihslsdsrt dissussdtbs sulprsssisap pl iss sf .~ L&#39;_
’ tsstsl-in all dsntsrtn pus tritium  |tkisi nu-so. Iran
s, : soasdérstlonssfthsspstlonssfstst-ssnil 9.
5- s&'#i?@#RQ W.

-iégg H #3014 s S a0 Al WESTRITTONY, S

Nu ddr s |ts stln s0. ths, sxpsrinsntsl.
ff & dﬁiﬁﬁ ﬁa svs ssgsithepr- spsr sI\/JLon8d;f39,,&#3<
vz = |&psr. &#39,alllmoasd s% gram tbSstudystits 1.& ";;;:.8&#3
In sum-ass Islssssd laGhs molarsuction Sadus SSSSF ~

mum tor nrtoss pa- ossssss ssnesrntng thsss suntan
tbsnst-srisll upland "Sips!-&#39; In-lhsnsrs, tbs
IsI&#39;1s IIOsCEloIIlnv01I92|1 IGhs&#39;8Ipll;&#39; IIshIstritIII

. pl-llt.rl.s1.nn,hsLmsplnsdssbsrLns,92y4n|Inplssdsu92srin,



1 ~&i#39;.._AA7 ~~ hi,.---&#39;; > A#39. N - B
| . &#39
&#39; JMAMwW" 1 _ |
| &#39; — —
.0
&#39;

; % * .
ST L R %%9,.&#@9 "&#t39;

f ¥.02 *

a®1¢.

- 92} W"&#ﬁ9

ggao. 7 ﬁ @mg;.
N_lll' r-v.>_. _&I’_ —L ».. ” .|
J

~.0
Geobe:
oar |

&#39;.
4

|

Ky 1-

~02 &#39;~

1.7.,8#39; -
. . =&#39; ! - "i--bl
_# 5, ta i LL9§§ B! noting cl  lla &#39;B92p0r&#39;
&3 92.1 “dvard  teller prodded. u muting nu gunanl -. .
1o aloeunlon motlabrning the possibility  qauutal \Y
i 15 39; nppllutiono of tho douhrinn plus buts:-in tactica-
g:*'jl_':j" Bopornl salmon» urn propoud  all of li-duhurn  wry ha-

o fotohod and presented amorous  pihatilthlg E
gﬁéﬁ%&&#sg;éwl o2 &#39; 3&#39 hilfiu RGO 1&#39;. Ithwa &#39;. &#39;.
1 a0 &H398839, dun, &#39; 1 I9&6 ‘Einlaatlstaa h|S|oaI ly il

- &#39;lInl|aruport Inatlng at 8 27,1 946 tC| 92 Q§q,J_H &#39;~ ‘{E%,,
&t |<
éj‘?*f’r"& o %2 £##39: Al92h0InhrilGanloliDt11-ndbnrylpohnbripfly
1:- tho radiation  ucidmt ooau-Ln; on 11 IQL9; taunting --
that raoitical ualbly aprinnah dBo Eantinud
2 until ufor mm; are duvninpod, and tinthe  involved .
s - plutonium when nw lint that it will not bu hnlld &#39;-
1t NV.iga g3 toronnntinl. 'houlnlpuhrijud,l.892altcuthn ~
iR g8 Vo hnlopntn in nlov 1:910:11-u, pu-timlu-lg bu-la: »
% . lltnto-plastic ccnpoaluonp,ta; nu in explaln luau; | :
_ - -=> -
I lulu, g Jhprugntd -y gusausnrr T B R e
1.7ji= ipu in  2,18d6; sauna sin Irl81:h
1&#39tulcn mcludes | noting 1mo|v1n¢ oeuldcrnblotamponda )
. &#39; Nah:in tattendant &#39:3 . . -5 -&#39;88#39; _
: w
W, -&#39%_, . ¢,
5 g

&#3Q, BEH39'S:.



11&#39. | |92 1
192 .
! 0

=8 ~_ .
%2-92- = &#g§ &#ég o &%%2&&%%#93;#29 -z &#39 #39 R _1&# % ﬂ%gg%#%g >
;)1]%‘ Ry =S SRR v TR VA VR e A R Q&%é#ﬁ‘é'@v— 92
y biw
?_ ;;92 nit H1O0Omuting if :,&#39;;=»=-+k

o PRIBGEIS ) g3

: A&#39; &#39;Andordh¢92092hatropm9292,Ir.hohiponTnoaiZ1i¢
39 mu-muuamxub. f P *M’ %

&#39: |s } onin-d%, ma, m|n| 00@ims l1dam 0! 1

ibﬂ'yOp B3N Wf_l U1Dr. ttprtan o.zlc’;).b{ Ehh '_&fmw

IS Wranu waltdd ct Ch Coordlnatlng Oeuao, briefly &#39;- v
&#39; mentioning can mancturlnloo at the cyclotron. fe#1BY; I

ur SHIEHSG: npoluoathotiuionurou ncticnotvii . nominr

ye SR, gnu a abort uphmucn at ho! this I;Rht afloat Nu

a0 - -mnnmx-wpapu-.& ; K

S —

i #3mBumosinnnithth&#39. n*920r&#39 propolal,1ltnbaldhm

m¢zuarl; uAprlLlS 19M,laupauutnnnrnnamuhplu

A &#39 $hnt$ho¢'|chao a£nalntao-ulnedubalanuumhiru ; tnnanud
Vs a&uatRinRGrvERIsERtNU G rebalt! _tho Iuhllat
2400 A g) ONOUIAMACHARIG S OHA0T f

tln£bounnpat- -cntnn

anltatunnt utthonntrourn nt ukhn omolouu
cnhautll|udtorpodwngflu|ouuthensuottunlloutorlc
fongnitinigthan-namatiaaniho:-pattytanninthe
'&6%%3@ | ctttuhncy at the Hahn  chain mutton. itatannutn® ml ugaln or na “&#309;-
| =9 dowotnnppouodtnunnydrn cctlhopropondpatcltlpplluuaaonthtl
g Elgggg AA - subject min :Euutluana uzonwlb umaharo tn Aunt Nana
IfthItAppl eatlan8|rlalIhncﬁﬁ@lnuhldlvlnlulhlhq

1"_.--| -
Ib datent

»»U~---% % />9

-gzsrancrm  im

N)
rumen E



11

fl?  &#39; ~ . ~ o~ 3 3
64#39,92-La
Elgzre#3o;1
-&vffw;w Q o - Q. &#39; _
If &#39;.
2 4#8839;
4-92 androuunnbgyhlghuluran» uni rug
» ncuouthlndxtnaa yoan_ tu ornhraui bag
denntttu  mama  noma In tho tbomaancuu  moth:
~ Intnun¢u:krlucnl92r1 .unaal01- lanatthuo
thifh
- ﬁﬂfﬁ?ﬁéﬁﬁmﬁﬁﬁoxonq, A E~
Q I | . -4 V !
9292 - - - 35, L
no-In-.JakD.Inl Mi .PIBOIAI.IDGJIIIDI&#39;I&#39;18-" _92_
cams.atloam-3&7 "&#39; 6
xagm-anmt mu o — I
l.
Co BinnardindInhllignu RIBSQIALAIDWIIIEIAL - &#39;
;- Dlpartno If hluy L, @ " &#39; -
&#39;~h1M)5¢ "=1"2&#39;; -*-fi? .21 1}
" DIrn92orc.f8ponlallnvutl¢n%lonl PIEGA.LII@! 1DI&#39;! 2B|"
fhlinnpoltor nmrd ,  TIALIABG
£ ] _Du9ué&#39;t-nnntottholirhtn _ »
=Jd»
&#39 IIh l@1.&#39;9 &HEY,
*] o~ A — s AL
&#s§?i§§§ e s¢‘&§%%51&#3&@%.geﬂ ~ L e SRR
&#39 '%,.,.: iy ' &#39%2 . J'»:’ <&#§ 1. &; ﬁ?gr &#%;gé =
sty 927&H#39; S £i39; =g UF %339&# @%92 ¢

1&#39;
2.

O-0 > 1 -

. Q .-yzcspmreo

vi |

4 A -'~&#39* l
1 L ! on- ooAl&#wg‘g%

t)
o AiAquTcy T83™-134£898'@#39;_

A



~~~~~~ 0,
e |th\/Ierr izmduai r rrexsvnnmr&i

&%@_9&1@ P&'#B Jrlhy2{19‘

T|13

non ; A. LBIl I&#39;- .-  &#39;.. ~,._ B __
Sumgame: »
&#36; 3 5P?F&#39;7* E&#39; .. :jﬂfl%
u&#39; Referenﬂmnadmyoumemoram:thleDlrectcnIatetlb 22

. AR 2 Sar e

‘ &SSP Al JomEmrEEE st erense: o I__--

- &BRGRH39;~i:. I -
~21-22:" T
%2_f, 51ka...-
§'|&#39 7 m_._
& 39 W'[:-.-Q
84301 . " 8#39,-8#30; -6ui -|
.5. n
"24B9°C8.= F,,. ar. Admi Earl me, H, med ees curlt Agency
s 1 figadiemerzartdr Gl TKe-nieArnsecuri

Itr. JamesB. Ley, Jr., Executive Secretary, Natlonal Secur ity COUHCII,
&#39; &#39; Hr. Jack D. Neal Ali ociete Chief, lllvieicn of Security, State Department; .

- &#3%  ReafAdmziRdscet B:lJ.1enkoetter, nh- eettrel,lntelllgenclegenay
Director at InteZLllgenoe/General Staff, Department at the Army; .

' Difeptpdomeligapmecizobeartm

1g-F4-12 - _ jhelttm-ney merel &#39;
S - m-. Franeie HammacIActlng Director of Security, LIB, me contacted cn
t)hieﬁarf(fjmegtltﬁe Gumiesio&&gggb:ection t.o the_dieeeminatim at
b " onthe morningr my 25,Hamnaa#leised  mar diecneingthe natal
4&%39 with the Gaze:-adlaneger, the Gcmniaeionbad no objeetim to the dieaemiueticn to

the other agencies. He enggested thntthe agencies be informed that the mt

' i&# was ti-an the ltcnnic kzergy Ommieaiaa and was classified. " - &#39; Eul

g3, ~&#30;~
192~ ; ~ ] P g - S
ka2 o &#39:: i . iRy S oM &89

- tf( f&#BB&#BQ
929797 &5 B6§L<<§aht39 =&#39;

\BARBRA30

'|.I mgcyzyg%&m: gg%ggo cc)g.‘i

1.



13121 @ Il ¢$S I]g#gﬁ.\?g&gag {l

S

Mﬁﬂ%@
E: ¢ sunen -

i - UNITED _

- &#39 -»~-Q_8»i=» & 3799&#&939 1T Y s#30; - TOGHIY

%; ;~>Jj. #o ..:>_ n
ég; | my 22,1950
=[-A0 —S

;.Pmnkm: =

&#3\9 &H#3

5s Agmfﬁ éﬁ#@*@mgme LS o o S

SR4ETI0 .

B39, == G YRERY Y P Bio g2y A> C L g9 e, Yy .
21 2l &2&3% gproaonid yanu~ evaluatioof tho~ — nation furniabod-r I"75 -
tr<»=8 _ -by hon: to tho Russian:roquaatody us of tho Atomioberg Goamian. an

FACTS &#397,_ - SH FR-AHBIV < BURIY: ¥ a: |--886899:+..~ &#39;

9; &&B99 #39 8#39; .|
vtz PorloanqyesEinid mimdaion
"Z=&#39;~"l .$ | B d f
2L - ﬁg%le%aﬁ‘—dnoy Jt% &%&% A ootl?lvé?uetgﬁj(tgnb o a|5'art|crrpotlor&;bf’1

»~ |?#39,_

lwle]

8* -1
--zv

1-<=
"&#39;-=

8#39:1

in _thaThorm polou loapon Ritogram  Loo Alanna. an @aatiuation
to:-&#3Bghporginin  portion:  of a roport prepared by a Oomm1t&#8Banior &#39
HaaponaibldBawio ro whorovinrocl tho imformation =~ tho atatunonta of ;

_ momto am; Shron of n-5 andnr. | ohaol Ir. Porrin, nrxum aoiontiah

Iboraviolino @o to aoat of tin Fuohaliooloouroon n .A

__ABOoolaoaifloagun polioy

i»

[ERgu—

esh’,

».-:&#3Rw:-boxrlaot Ryioha&#39;,par ¢1loipo.tibae work on that-nonuoluardoapou
at Loo Adamo: §1I09 2l_IOdnda lat of aoat~|nga_|rb)h|a aubjoot arseta

a&RBah: not forth; |o bal"'ovoa that k bun .
TN s AP K ul
a0 11 g AR Rdl i

_N%?S@/

1,,8JIUH9\&#3 41950c:ormssn

- &H39; &#39;



L.

-9

. L
ET.-
57

Ci

&893, 8430;

Myyk=oo

&#39: =

. 1 SE ET

It eppeare.that Fuchl did not pan a greet deal of intozmticn ;- &#39;
concerning pile technology, nor did he ottioially  reawe appreciable ~~~

panée riftiie ihtonAtitriatiiotheiticipfoecee™
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It in recommendedthat a photoetetie copy of the ABCletter of
By 19, 1950, and its enclosures be made available to Aceietant Director
H. H. Gleggin London. Attachedfor approvalian appropriateietter.

It in also reoumended that  Liaison check with the A30 to deter-
mine if dissemination of this information, which it ha: eleeeitied Secret,
has been madeto tin egenoiee receiving intonation fro. us on the Fuchs
case. It not, Liaison should determine whether the A80 objectl to our din -
nominating the information to those agencies which are:

Rear Admiral Bidney 3ouera, Special oneuitant to the President;
Honorable Louie A. Johneon, The Secretory of Defense;

Ree: Admiral Earl 3. Stone, USN,Director, ArmedFcrcee Security Agency,
Brigadier GeneralCarter U. 91e.rke,®tn're\y Security Agency;
in-Jenea 8.151, Jr* Executive Secretary, Ihtionai Security Council;

Ir. Jack 9- nan, Aeeociate Cihiet, Divieion oi 8eourity,State Departmed:

Rear Admiral RoscoeH»B.illenkoetter,Director, Central Intelligence Agency;

Director or Intelligenee enerai Staff, Departmentor the kw;
Director of llaval Intelligence: .&#39; ~&#39;

Director or Special In/eetigatiozu, the luapeotcr Oeneral,Departaent
" _ of the Air Ycrce;
The Attorney General. _ . o»- . -
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THE BEST COPIES OBTAINABLE ARE
INCLUDED IN THE REPRODUCTION

OF THE FILE. PAGES INCLUDED

THAT ARE BLURRED, LIGHT OR
OTHERWISE DIFFICULT TO READ

ARE THE RESULT OF THE CONDITION
AND OR COLOR OF THE ORIGINALS
PROVIDED. THESE ARE THE BEST
COPIES AVAILABLE.
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For record purposes, it might be noted that Messrs.  HI T 92
Belmont and Laderred nth Hr. Hclnerney of the Criminal 151.0» Inq___
ivision and Hr. Filliam Foley with reference to the identi- lop
fication of Harry Gold ahe evening  dflay 23. They were '\ g#39: D
furnished with the information concerning the various meets |
to which  Gold has confessed. Vhene advised of  Gold&#39;s
confession orally and of the "tentative” identification by

Tt EM bordticTd thﬂ‘t‘ﬂ‘ouﬁté@l&dfdi”ﬂmossm%

to bring Fuchs back as awitnhess and, therefore, hé should not

be considered @  witnessin the case. 092 "
During the discussion,.Messrs. Peyton Ford and-Hr. NicholsQ*

arrived. After considerable discussion, Mr. Mclnerney  decided A92
that it vbeuld desirable  tproceed under Section 34 gf Title.50, L;

filing in Brooklyn, New  York,and having Gold immediately arraigned 1

in Philadelphia. Accordingly, he telephonically contacted

Attorney Vincent Keough in Brooklyn, told him to dtgnd and

would be  contacted by &Bureau Agentand  that prosecution was e'”g 1
authorized under the above section. He and yr. Ford subsequwtly

contacted Judge McGranery and asked him  tobe available for the
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| the basic facts relatin o the identification of Hzw as the |
K » _"92@3pionageontactin t eUnltedStatesof nr. mil Julius KlausFuchsand
1 -

Gold&# 9f955|onn this re i 3.

KGR '
llmbﬁlmhfomhmlrmdlcated

5 that in 1944Fuchswastransm|tt|n|\% his espionage ta on atan ener t
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o

o
Pro esseef the

3 tl:Jen eringc on

I
{maID ff S|on of
aI’IO

- e =aetallatems=  in the United States in the M3 ]
1 _N" sucha practice inadvisable becauset wastoo risky. Thematerial also
&#3%& indicated that "Goose" had visited the homeof Fuchs&#3&er in Cambridge,
]

mmattlrl &#Bm an effort to re-establish contac
n

lon will recall that Fuchsduring interview was unable or refused ~.
to identify his American contact. =He furnished a very general description 92

4
of the ont? ctbut couldglve v?ry little detailed informatiorwhich
usefuin effectingheidentification. mobsubsequentiprmedimi--5 &#39,,
that°&#3@is.t his |mpreSS|on that his contact in the Unlted StateS was a f
gen&#39 erat i,on&#39ligheritave beenemployedby a small 9DglJI88I in§-I-NDAJKR#39;

co i[ &#39 he Cfﬂ avel about !reIIy rather was 1&#3%
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_» Youwill recall that Pucheadmitted that he hadhad several
meetings with  the American contact during 194.1and 1945- The first meetings
were in NewYork. He later had meetings in Boston and in about June and L.

Septemb#d 1, hadwaneetings Sant&e,NewlexicdlL

Inaeffortidentibhgardvidi#39aB00se&#39;

investigative  steps were taken. Im-:ena vestigation  was initiated

of Abraham Brothman and his various associates; investigation was under-

taken to identify the documentwhich "Goose" was allegedly preparing;

attempts were nade locate the laboratory  which "Goose" contemplated 5
diglanizing; ofiices covering possible residences oi Goose" reviewed

their security index cards for logical suspects; all available hotel

registrations in Santa Fe and Albuquerque during the pertinent period

in 1945 were obtained; available travel records were checked; investiga-

tion was conducted to locate and interview other tenants in the apartment

house where Fuchs resided in New York City. All  investigation was

directed towards identifying "Goose." Photographs of hundreds of possible

suspects, whose background generally fitted the meager details available

concerning "Goose,"were exhibited to Robert and Kristel Heineman, as N
well as to Fuchs. You will recall that Fuchs tentatively identified Joseph

Arnold Robbins as his United States contact, and an intensive-investigation

of Robbins was immediately instituted. It is of interest to note that &#39;

agents who have viewed both Robbins and Gold advise there is a striking
%r’gll r " ysical appearance and mannerisms between Robbin é diarry

E-RST

Harry Gold first cameto the attention oi this Bunsenon May 29,
1947, when Bureau Agents conducted an interview of Abraham Brothmen in
NewYork City. Brothman had been implicated in Soviet espionage by
Elizabeth T. Bentley in November, 1945, and intensively investigated

Bentlegayingeknethaatieras Helerghaontirméeantiey#l£39:s
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allegations  that had turned over to Golos and later to her certain
blueprints. Brothman continuedthat  Bentley last visited his office
sanetime in 191,0 after which an individual naned Harry Gold came to his

office, introduced himself as a representative o0i Goloe and thereafter
periodically  picked up blueprints frcn Brotbman. These blueprints
allegedly pertained to designs for industrial  chemical machinery.
Brothmsn then declared to interviewing agents as of the date of the
interview May 2&#3947! Gold was employedby him as a chemist in his
laboratoryin Queend\ew orkCity. M,

Oninterview tBureau Agents on May29, 1947, Gold stated he
was born Decemberl12, 1910, in Switzerland; that he had cometo the
United States in 191.4with his parents, SamGold and Celia Gold, both
of whomwere born in Russia. Gold stated his parents entered the United
States under the nameof Golodnitsky but changed their nameat the time
of naturalization. 1/L

- Gold stated he was employed intermittently by the Pennsylvania
Sugar CompanyPhiladelphia, Pennsylvania, from 1929 until February, 19b6,
whenhe assumedemploymentvith AbrahamBrothmanin the concern knownas
A. Brothman Associates, 85-O3 57th Avenue, Elmhurst, L.l., NewYork.
Gold stated that &  meeting of the Lmerican Chemical Society in
Philadelphia in October, 1940, he was introduced by Carter Hoodless,
colleague in the Pennsylvania Sugar Canpany and who is non deceased, to
one John Golush or Golish. Gold immediately identified a photograph  of
Jacob Goloe as identical with  this  individual. After  the above-described
introduction  Gold and Goloe spent several hours in a Philadelphia
restaurant, during which time, according to Gold, C-olos represented
hamself having connections with someindividuals in an unnamedforeign
country and also as having connections with AbrahamBrothman, who, Goloa
said, was then turning over to him certain  blueprints relating to the
chemical industry.  Gold contendedthat Golos told him that it was
necessary that he have a qualified chemist who could travel to New York
City, pick up blueprints frcm Brothman and thereafter evaluate them frcm
a chemist&#38tandpoint. Gold denied that any financial arrangement
whatsoever was entered into by himself and Golos with respect to can-
pensatiorfor the servicesto be performed.

Gold then related that he introduced himself to Brothmanover
the telephone from Philadelphia, and a week or two later, which would place
Il

|
-3
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it in November, 1940, Gold met Brothman for the first time ip New

York City restaurant, on which occasion Brothman turned aver blueprints

to him. He stated that for the next six months he made visits to New
York City on the averageof every three weeks, always in the evening in-_
asmuch as he had to tend to his job in the daytime, and saw Brothnsn

and received blueprints from him on each of those occasions. Gold
declaned further that during this period when he was traveling to New
York to see Brothman, he received four or five telephone calls Iran Golos,
during which the latter would state that he and Gold would have to get
together shortly but Gold stated such meetings never materialized. He
placed the dzte his last phone cell from Golos as May, 1941, and denied
that he had ever heard anything further frun him. Gold said that during
the course of his contacts with Brothm-an, the latter becamefriendly with
him and evinced an interest in employing him as a chemist. Brottman gave
him several odd jobs to perform and compensated him for such work. Gold
declared that he finally vyielded to Brothma.n&#88sires for him to go to
work for Brothman and assumedi ulltime  employment with him on February |,

191,6.ZL

- In an effort to locate some of the blueprints  which Gold received
from Brothman and which Gold said might still  be in his Philadelphia
residence, agentsrvisited the Gold homeat 6823 Kindred Street, Philadelphia,
on May 31, 1947, and Gold on that occasion searched his personal effects
but found no blueprints and concluded that he had thrown them all away in

191 Wwherthe family moved.LL

Gold was briefly  reinterviewed on June I, 1917, in an attempt t&#39;
secure details regarding Carter I-loodless who, he said, had introduced him
to Golos, but he was unable to furnish any information value, inasmuch

asHoodlesbaddied in 1942andhis wife&#&Bryeaboutgereunknowio Gold.LL

OnJuly 31, 191.7, Gold testified under subpoena before a Special
Federal C-rand Jury in the Southern District of New York. You will  recall
that this is the Grand Jury to which evidence was presented by Messrs.
T. V. Quinn and &#39;1&%BEgan stemming out of the Bentley disclosures.
Messrs. Quinn and Donegan advised confidentially that Gold testified to the
sameinformation that he had furnished BureauAgentson interview. LL S

) OnJune 5, 1947, a photograph of Harry Gold was exhibited to
Elizabeth T. Bentley,whovasunableto recognizet. Z/Q,

//

f
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infonnation in BurePfiles as. set -forth above, veas !iev highly
probable that the Soviet agent "Goose" vaas associate of Abraham
Brothmaa. is indicated above, intensive investigation was initiated of

Brothmu and his associates. The definite possibility that "Goose" was
' Arteahgit Bl i his
- 1

The field was instructed by letter dated rhy 1950 to conduct
this series of interviews simultaneously. ZL :

These interviews  were held up pending the development of a

con dential switince access to Brothnanis office. This source provided
on ray 1950 a typewritten document, the title of which was obliterated,
but the contents of which referred to the industrial application of a process

of thermal _dii £usion. This document was considered of extreme significance

gestrare miipehirESCn Gt oi&
Thigpewdte arnaaiesautimar

was there auw other readily apparent manner in which to determine the identity
of its author. IL

The interviews with these individuals were begun on my 15 and 16,
},95.Q~-<cl'hile-they*pr cTvidednsiderable information of interest, with the
exception of the interviews  with Brothman and Gold, they did not provide
informationimplicating anyonén SovietespiomgeZL,

Harry Gold was interviewed on UB71.5, 150, which time his

general knowledge oi the activities of Abraham Brothman was obtained. The
interview  was discontinued  when it was necessary for Gold to return to the
hospital where his job required constant attention. Accordingly, for his

convenience, arranqglmentswere madeto continue the interview on the evening
- H

of &, 1950-

Baseduponthe review of the results of the interview with Gold on
May 15, 1950, the field on May 19th was advised that efforts should be made to
obtain Goldie written consenttan examinationof all his effects. ix,

|
Interviewof Goldwasresimedin Mayli®50, at whichtime hewas
guestionedin the Philadelphia Office from 6:20 PMto 1:15 All May20, 1950.Gold ZL

3
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reiterated the story he had given Agents on May 291.7 concerning

the circumstances surrounding his  meeting Golos and Brotimaa.  Gold gave
detailed information concerning his  travels during the pertinent  time and it
isnoted that fienied ever having  traveled west of the  Mississippi Hiver

snd, Jdiceniee, denied Icnovdag Fuchs although he did recognise his picture
which had appeared in the newspapers. Z1.»

Interview of  Gold was resumed on my 20, 1950 at 6:05 PM in the
Philadelphia Office, but was limited inasmuch as Gold was fatigued from,
the intenrisvrs  conducted ttn  previous evening. Although the interview on
May 20, 1950 wasnot productive, Gold did consentto a resumption of the
interview onrBay 1950 antb a searchdfis residence oMay 22,1950. KL

On may 2950 Gold was reinterviewed from 3:30 PM until 7:20 PM
and he continuedto deny any association or  acquaintance with Fuchs. He did 92

admitthat  in connection with his thermal diffusion process he considered opening
asmall laboratory himself and, ii successful, would then contact awumber  of
companies to interest them the process. Onthe occasionof this interview
motion pictures and gifiotographs of Gadke taken with  his permission

and arrangementsere madéo resumethe interview on May22, 195.0. ZL

On the morning of May 2950 interview of  Gold was resumed. A
search of  his premises, with his consent, was  immediately conducted, during
the course  of which  Agents located certain material wdiich not fit in with &#39;
the story he had previously related. Specifically, there were found a Pennsylvania.
railroad schedule, reilecting a possible trip to Montreal;- aletter from the
Pennsylvania Sugar company, stating thatthe $500 loan of Gold had been repaid;
end, finally, in back ofthe booksin the bookcase acircular concerning Santa Fe,

New Mexicaf the type put out by the Chambeof Commercelb

o As eachne ofthesdtieass found, Goltas questionadd upon &#i39;
finding the last item it was suggested tdim thatHenight = as well come clean.”

Gold hesitated and then made the  statement that hewas theone whohad received i

the information from Dr.  Fuchs. Gold. stated that heould give 8. complete &#39;
confession. Gold admitted that he had beenin contact with Fuchson  anumber

of occasions,

commencing early in 1944 in New York City and continuin
until Septem el.94gw en hast saiuchs idanta F&lew ?.{e:d{(@,.

Aarpy Goldie confessmattachedLL; .

[
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In connection with the" current interview or I-och:in London,
still  and movie photographs of Gold had been surreptitiously obtained for
display to Fuchs. Previously, Fuchs and Robert and Kristel Heiasmaw
hadfailed to recognize a photograph of Gold. Ol my 20, 195° Fuchs188
shown the newstill  photographs oi Gold andlhe did not identify them, though
he stated he could not reject then. Onmy 22, 1950 Fuchs viewed three
repeat showings'-of the moving pdctunes oi Gold, after which he stated that

Goldvasverylikely his contacin the Unitediatesq

It will be noted that this information was received» by cable at
11:08 All my 2250, while Gold had first admitted his eipioaage activity
at epproximtely 10:45 All the sameday. LL

Advice was received by cable today May 25th! that the photographs
which were taken on May 21, 1950 at the Philadelphia office  and which were

flown to London by a commercial pilot on May 23850, had been viewed by Fuchs
and he hadmade e positive identification oi Gold as being his American
contactITL, A

It is ifmeresting note that during the interview with Gold, he
indicated that at his first contact with  Fuchs in New York 4941+ Fuchs was
to carry is his hand as one of the means oi identification a handball. In
later interviews with Fuchs, he indicated that a tennis ball, io$tead a
handball was used as a means of identification at the first meeting with
Gold.L1,

Youwill recall that the prosecutive situation, in view of .
Gold&#3imissions, was discussed with Messrs. Ford, Mclaerney and Foley, of
the Department, on the late afternoon of may 2350. &¥R8; Department decided
to proceed &gaidst under Section 34, Title 30, S. Code, charging a
conspiracy to violate -Subsection a! oi Section 32, Title 50. Assistant
Attorney General uclnerney drew the complaint, the contents oi which were-

telephonioslly furnished to the New York Division with instructions that an
Agent swear to it in the Eastern District of New York. Warrant for Gold
was issued later that evening and he was arraigned héfore S. District  Judge

James Mcranery in Philadelphia at 10:45 PMon May 23, 1950, on the
recommendation the Department, bail was set at $100,000and JudgeMcGranery
set Junel2, 1950as the date for the further Heakihg. was committed to

jail in default dail. M, -

1/,
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- It is to be noted that on Hay 22, 1950, Gold had executed a.
statement in the presence oi Agents in which he recited Hhissire to
furnish  voluntarily  and oi hi! onn free rill, to Special Agents of the
FBI, certain information he possessed and that for that purpose,
had requested Agents to make avangements that he could remain with -
then fer period of several days, ieich estimated would he necessary
for him to Inrnish all information er interest. Wb

it the present time we are mating all possible e.florts to
corroborate Gold"e story. Leeds are being est out by telephone and
teletype. In addition, efforts are under my to effect an identification

of Goldie esplonage associates presently known only under obviously assumed
or cover namesL

) _ Abraham Brothman is still being interviewed and intensive investigation
of himwill be continued. LL

It should be noted that the Albuquerque Office has located a
registration card at the Hilton Hotel, Albuguerque, NewMexico, bearing
the nameHarry Gold, 5032 Boudinot Avenue, Phllad%;hla 24, showing registration

BB C T OB SO &7 Kabbrstoiees

This card will be afforded examination in the FBI Laboratory to
determineii_ it is in the handwriting of Harry Gold. The A.B.A. Laboratories,
of course,is the firm operatedy Brothmaim 1945.u,

At the present time we are attempting to retain the confidence
of Gold and to make arrangements for further interviews  with him. It wil be
noted that the attorney Aaron Miller! selected by Gold advised the Philadelphia
Office on Hay 24, 1950, that after conferring with @Geld, does not desire
to represent him. He stated he was of the opinion that Gold would need an
attorney of more ability and, stature than he, end, further, he did not not to
getmixedpin a caseof this type.

It should also be noted that a file check madewith G-2, QHI,
OSland State Departmenton Harry Gold, with aliases, has reflected that
thaye no information concerning him.

NonrBxbagoyounformatibn/

.-we. —
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ts apudsd ups iusoiua non lasmb yar-
hui thatifhshodgivonthosonodai amiaothu
mnsinnstothothitodihstnuotthstils volinihn
mam - at-ss ho would lapaodod up tbs Ans:-ion production at tin
ohm bonbonly slightly. Hobnod this on tho hot that it no possible
in tho Unihsd State! to detonate the bombmsotinlly soon an the
tisoiomblo natural no no.l labia.

Puohl said tho hgsvo to the ovid union
osplanilgl  ooutnot nothing which would luv: uaoo than notion
of plutoniw, as la knowvary little  of this during tin in
11$ M11104 Hiatus.

1-hobo claims to how tarnished no in ammation to his Soviet
oontuot in tbs mic Status oomorning. u .}Jgm=o0;m bomb. Ho deolinod
oo srnish up gpmu of what ho had given on tbs 8ol-LotUnion after nu
return to England regarding the two:-ogon bomibooauso 01&#89;look oi
cooperation between the tmitod Status and Grant Iritsin dz tho present

timrith rogu-<lin mm research.  Fuchs nidthntum Numbnhod
not mm-ma details to the soviet union regarding the Wdrogm bub
duringthl poriod horns Lat!» mm swbeonoboaauscho didnot

have 1 char Imriorstnnding or the x-nu:-oh being dun: in this raga:-d and
ha was 117114 that saw report he madewould be 1 dnnfund cm-

Fuohasaid that Artur his rotum to Fughnd in -mun, 1948, and
tho time be stopped tumilhing intonation to hispiomsgo contacts,

which Il in February, 1949, he hzmishod info:-mtion to the Soviet: oun-
oorning tho probability of psadotonationnd curtain  oalouhtiona
orrivod at tron u teats in oonnlotious iith Mn olpannb dggplolianm
said, howovor, ttiaise osloulutiom  worn not the ooooptsd riguroa, but

uon his owntiguufu which airtonsd tron xho ooosptodtigm-us.

_ Thsfollowing intormtion is o summaryr the information
obtained from Dr. inch: in Londorby tho Bureau : rsproaontativss, and
1111 oupplosnt g_informshion . which previaysl ins been undo,"poilsblo, to
yovegardmmlussiomgovitiod-ucositadat Joinod
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he an afraid
e r oi 1038, In
1988, travo Qlamh ham aaia
attended the minrait-.;r or Bristol, ehen
lying the Spaniel: Republican Porous, am
this ao being on behalf of u Cami Foray;
Fuohaaleo laid that while Bristol. he atbendadnaetixga or -tho Society
for Uultw-al Relations with the Union oi Boviet iooialiat Ropublioa, am
that he regards thin organization an keing Ccaaaunietaunt group. None
nid that later, while at the University oi Eainburgh be organiaed the
sending or proEa?amlalaaflatsa from Scotland to Gummy, and ttat this
work waa in behalf or the Osman cmmmiat Party. &#39;

- Ymhalaid that during the pox-ionfrna September, 108-&#88I5,
agnetima in 1.951he In aware that there woe operating in Knglld an
undo:-grounchotion or the Ge:-narOouauniatParty. Foam laid that haan
oonaidoroo to be a member of this section of the Ear-nan Coammio Porky ana
probably hadtiled a@ut biograplw oonoorning hiaeli  andturniahea it to
ottioiale of this aeoon or the Gama: Oounmiat Party. nachoaaid that
Jargon Kuoaynald was regarded as the head or the mdorgz-omd notion or tho
GammaConmmiat Party in Englandduring this pariod. Punksaaie that all
of hi: eapionaga activities in behalf of the 8cviot mien were motivated by
hie boliai in tho principles 0i wnxian, and that while he lad Ind sloubta
at various tins oomaraiag the poaition or ne 507101{nion, he alwayl had
bean able $0 reconcile in hia aim! the position of tho Bovio Union during
the period or his oapionage autivity, until.  In nally broke may tron this
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ssunsnshsn  hs an nssr Bsahury, hghnd. It is 1-spa:-bodat this
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ksminsd in snatsst with Jlhil rum until he loft mglsnd in lovuhsr,
1568» Bo turnishsi tn hsr sm! to Almmdsr srittsn infornstioa  scans:-him
his work on stmo  snsrgy rssssx-sh.

Fuchs ms thst in ths smmsr or 1948 hs Issz-nsd
dssignstsd as part or sn ortioisl British  Mission which &#39;sss
tbs Imitszi Btstss, sni upon Issming at his éssignstiun he
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lans _ in, his lgnds» Ppuhsins, to, carry ,s smis, bsil. jg_hijs hsnd.

Pd&Sgldstobexshshgrexacstimwhidhibgdasot

YIOI S .

Fuchs sx-rind in ths United States on Dsoasbsr &#39®B!8, st
Bssrport mu, Virginis, sud tbs:-ss.:sr trsvslsé to In York City shsrs
hs wss s ssabsr of ths Iritish ssion. In hoping with tbs spsoifis
instruction whisk hs hsd bssn givsa by his sunsn sspionsgs sunset, hs
pmlsssdsd st ths ting‘ lsan dsts Ii_ndissssld to s plus on tbsnll.—V\{ar h§t
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During tho Isotings ahioh wok plaoo in In -YorkCity, Pooh!
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that Ma contact had calico at tor hin-
hchl Ihtod that shortl?/ attor hie and , Baymond1¢
contact hasthen, and lucha laid that uodc tbr a
nhoequemcontact Inicatcnater day! ¢ Intheneanthp Fuchs
preparea a handwritten rapcrt ct opp:-cdantel; It: paganooatainicg
clanl cd intonation dealing with tho Ihclo prone: ct making an accn

but tun eaicnablo material. ac he cm how the pa-chin. n alac
tumlahod in mo report tho agreed upon, ac wall aa tho prospect-Ave
plaza for tho count:-cotton am! poaublc detonation or an um boob as
he thou umcrotcbsi the problon.

4 - It night ho mm ac min tin that than ta considerable doubt
u co oheihor maha pound chin into:-nation at tho Icatcc meeting or
Ihethor ho actually prapareé om! 1&#39;92:rmh@hcéhformation at tho naethg
at the einnan hub, andtint machoto merely attanpting to protect bio
l. -star, Kristel Iclncnam Ithis connection, D217 Gold has mm
definitely at harooaind tho written informatics: at tho tbinnan hum.
At inooettngtnthclcimmnhunludnn oarnngemntc foracul»

“??il%’i‘ﬁdﬂ%&ﬂ%‘% hBkMcCicdesignatiamating

noting no an place in Juno, 1945, at Santa Po, in Inxico,
1:betweenOcetillc and DelgadoBtreecn Fuchspiclocd up
tho car and drove to a deccrtod has witnrc they parbod. At
Fuchs delivercd, in wring, a diticnal, detailed intonation
concerning tho work bcingalcnc oaths production or an atabw!» En also
1m onaavEayncncthat a taut oxploolcu wasl0l1 _iD to hold in July at
Alnacgca-dc,In  loam. In gun, 1n92n-icing, a duo:-ipucn or tho plu-
tonium bub, intonation concerning an ignition or tho bomb, tho nothcd
ct calculating otttciancy and tho roaulco of ouch calculations, and ho
pa-opareaa ohatch or tho bomband ha ccupcnomu, with important aatcnatione
Indioacoc. Bo also mmtahcd the mm: ct the type: ct ozplcalvca to be
cud i Q Ek
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no about 100 logrm gar math, pa-numciil-aror  plutontu
In about 10 kilogram pr nolth curtain  mm: con-
coming pmmaanticn. and intern i tho blast nun

Arnngnnilnnméuatihiuno gtorfuhlhonnblinhn
1nndun,h¢lcnd,1nvillO£&#39;hhntin _92tb¢ [uohlbtlinad
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Fuchs rolnunodtoB|;1.m:l1uJunn, | Ilqudhuvurttkilisod
u nthod or :&#39;0lI8tblill&#RMAUIC at u In-nigian  8:-newt muting-
pha booauu at tbs IXPQIIAIOwhich lad bun xudu public in communion with

tho Suviot Zmbolligonno Ittlork in Gama. huh: was turtul at utilising
tho aontunt banana at tho or:-out or In Alan hm iy, u British
uiontist, although Fuchs aid ha bclioved ha would mt be nownligr

involved in view at thy rm: that hamnr ind engagedin plump in
Gland»

Lute in 1946 ta 4101404 to willizo law  other aathod of :1-
ultablhhing  ocniaat Ith u 3017101niulligonut $0nI¢r, Ind having
lumoé that Jargon muyuki Ind returned to 00:-any ho ado contact

with Johanna nopmeh, when ha mew to be main in commotion with

tho mdorgroxmd nation of the Gonna Guummiat Party» Ba told bur that
he had lost cantata can tor tar to furnish thin intonation to lhnnnar
lad taken muymkiw plus» Anot or no hhr he oonhotod llopnach
Jwt outside or 111114Q pic at mnptun Quart, um sh: at this an

gnu Mn izltruionl u in kw halould utnhlich  contawh P0011! ml
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ally Yaeeili V»lathmiiae! at 2 RueMeiphi lea-lheiei in Peril, ¢
Iraneea luehl Il hid that this individual eould he ghade his
ineeneaeteitheeneeneeheeeniabe able tenure tailgtllieniea
eeientitie tern. luehe aid he never nade thiezeaet beeauee er the

reetrictiene  piaeeé an lheriing tor use in foreign travel atbeei that
sue. |

Aiesngement: were madein order that Punhenight eeeahiieh
cent-act with hie internediazy in eaae the other en-angneate bu-eh dun
by goig ta particular addreaeat 1681l Readin mum, Surrey,
Igzam. At this point Puehelll to three e the periedieai
lea only" ever the nil oi the heme. Onthe page et thie periodical
lube wee he write ineeruetiom for the next huh: eu than to go
to mother point and tawake a ehaik mark on Pub  Utilized thin
aethod en only one oeeaeien, which was merely purpose ei ieetizg
the arrangeuente and hie contact informed him had received lerd

that Fueha had utilised the method.

It iatobenotetthatinformatiabeamceivad %

dindtieGlliecaeasi®do  "have

interviewed, but have denied any knowledgeoi the m_ Te It alee he
beemeporee®  B:-iiahauthorities &¥39;eepimuge
eoneet in Englemi has nee been identified

Fuchs has stated that during the period that he eae interned

in Gouda during the ye84d4 he did receive certain eeientitie
periodieale tree: Israel Belperin through the Mile Puehe eaid that tlure
are bee mmaibilitiee to haw Baiperin learned or hie presence in

Canada-- one would be through his mister, Kristel Beiueuan, and the
eeeondwowd be that Oez-nanGamnniet Party menbere in  England wrote to
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Director, FBI 5-58805! DAD&ary 2n, 1958
WQZ Cleveland 5-2694!
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mnm:= EML JULIUS KLAUS FUCHS, was.
ESPIONAGE - R
Re Boston aldaedd 1~16-58 aragptioned, ALEXANDER
POGO, ESPIONAGR. N
The Cleveland Office has made the  necessary correction
onpage 12of the report @A JOHR. MURPHYdated
May 10, 1950, at New York, @aragraph lihe as
noted teder #7,page #, akferenced airtel.
Areview  dhe Cleveland files failed teeflect any
instance where this erroneous information was in  turn
set forth. g
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In the course of interviews of Gold, conducted since his initial
admissions on Hay 22, 1950, that he was engagedin espionage activites on
behalf of the USSR,he has been questioned intensively in doder obtain
information which would assist in identifying and locating his espionage
associates.  More than a thousand photographs of individuals, whose
respective  backgrounds are similar to those of Gold&#3@@mntacts, have been
displayed to him in an effort to effect identification of those individuals.

During interview on Hay 23, 1950, Gold related to Agents what

purported to be a chronological account of his espionage activities, com-
mencingwith his recruitment into intelligence workin 1936, and included
the namesand descriptions of his various contacts. In subsequent

guestioning, however, he has retracted, supplemented, and continually
changed his original accounts of his activities.

The most pertinent retraction made kyold relates to Jacob

Golos. In his signed datedhent May22, 1950 referred to above!,
Gold related that in July, 19140,pursuant to s telephone call, he had met
Jacob Golos in downtown Philadelphia. He stated that this was his initial

meeting with Gclos and he described the nature or his subsequentassocia-
tion with Golds, continuing, he said, until the end of 191.0. However, on
June 6, 1950, in an interview at HolmesburgPrison, Gold advised the In-
terviewing Agents that he had never met Jacob Golos, and that actually

his Russian contact, "Sam" SemerHarkovich Somehow!was the individual

who sent Gmld see Abraham Brothman in the latter part oi 19hO. He ad-
mitted that had furnished false statements to Bureau Agents during the
interview in May, 191+7, and also had testified falsely before the Grand
Jury in Newk in 191»?when he had dbalared he knew Golos.

Gold stated that in 191»%he had given the story concerning his
association with Golos at the request oi AbrahamBrothman. He explained

that he had been in touch with Brothman dhe same day that Brothman had
been interviewed by Bireau Agents in Hay, 19b7, at which time Brotman told
him that had been interviewed and the FBI knew the whole story and had

shown Brothman a photograph of Brothman and Gold together in a restaurant.

227



Brothman told Gold that he had advised the FBI that it was Golos who
originally sent Goldto contact Brothmenand he requested that Gold

furnish a similar story to the Agents. Gold stated that he was subsequently
interviewed on the samedate as was Brothman, and did, in fact, support
Brothmsnls story, although he never had knownJacob Gclos. Be later furnished
essentially the samestory in his testimony before the GrandJury in Nesk

in July,

There follows s reoapitulation of information furnished by Gold
concerning the various persons with whom, according to his statements, he
had dontact the course of his espionage activities, dommencing 1935 and
continuing until late 1945. Although he declared in the signed statement on
Mhy 22, 1950, that he first becameinvolved in Soviet intelligence  work in
1956, he subsequently admitted that his recruitment had taken ptace 1935.
He also later dwkiniged contacted by an unknownRussian in October, 1949.
He made arrangements with this Russian for subsequent meetings, but none of
them were consummated, according to his statement.

Herry Gold originally  denied receiving any money from the Soviets
in payment for his espionage activity. He later admitted, however, that he
had been furnished sums of money by Anntoli A. Yakovlev to finance his
espionage expenses. Further information concerning the {nods received from
Yakovlev is set forth at Page 213 in connection with an analysis of Gold&#39;s
bank account.

OnJuly 19, 1950, Gold advised that sometimein November, 1943, he
had a meeting with "Sam" SemenSemenov!and "Sam"advised him that there
would be no business conducted that evening for they were going to celebrate.
Gold said Sun took him to a bar in the Perk Central Hotel in NewYork City
and there informed Gold that Gold had been awarded the Order of the Red Star
for his outstanding work on behalf of the Soviets. Gold said that "Smm"
showed him the written  order making this award, but that it was not given to
him for security reasons. Gold recalled that one of the privileges attached
to this award was free trolley rides the City of Moscow. Gold stated that
he had informed Abraham Brothmen, Thomas L. Black, and Philip Levine of
receiving this award. 5-57449-584, #es and 33!

The following paragraphs set forth the chronological order of Gold&#39;s
association  with various persons in Soviet intelligence dttivities. should
be noted that his associations  with Thomas L. Black, Abraham Brothmsn, Alfred
DeanSlack, and David Greegless have been referred to very briefly in this
memorandum,nasmuch as separate summarybriefs are being prepared concerning
these individuals and their Soviet espionage activities.!

fl-_ .92
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Although Gold, inhis signed statement dated Hay 22, 1950,
stated that he was activated as  a&Russian espionage agent by "Paul Smith"
inthe Fallof 1936, he subseqgpsntly admitted that his recruitment was
actually brought  about by Thomas L. Blackin 1935, He stated that
Black was the individual who had  introduced him to "Paul Smith" and
that thmigoduction took place inthe latter part of 1935 in New

York City and was for the purpose of  starting Gold&#39;s working for
the Soviets. ~

Black has been identified as ahemist, presently residing
iRiladelphia, and employed atthe Charles W; Berg Laboratories,
1827 North 5th Street,  Philadelphia. Thoas L. Black was interviewed
onJue 15,and subsegpent dcaids he has admitted espionage
activity on behalf of the Russians, beginning in the early 1930s
in association with Ferdinand P. Heller and Vera Kane. Gold
originally met Black through Heller wo, in933, was instrumental
inbtaining for Gold, gosition vacated by Black at the Holbrook
Lbnufacturing Company, Jersey City, New Jersey. Hellerwas  also
interviewed on June 16 and 26, 1950,and Heas advised that Gold&#39;s
name was first mentioned in connection with furnishing information
to Soviet representatives at a meeting between Black, himself, and

Gaik Ovakimian, known Soviet Agent,at  Leon&#39;s Restaurant,239 West
48th Street, New York City, on October 21, 1934. Heller stated that

at this meeting, he  mentioned Gold&#39;mame as an individual interested
igoing to Russia and as having knowledge  of the distillation of

alcohol. He believed that Black got intouch  with Gold, who was in
Philadelphia at the time, but admitted thatit was possible he
himself may  have written a letter to Gold requesting the latter to
cometo New York. In this regard, Black has stated that Heller
contacted Gold in Philadelphia and that Gold showed an interest.

Black further aditted that he introduced Goldto Paul Petersen,

who is the same as Paul Smith,in 1933 or 1934.On June 19, 1950,
Vera Kanedenied that she had ever met Gold. Report of SA Harold A.
Searl, Philadelphia, 7-6-50, re  "Frederick Meller; 65-59181-85!

Aeparate brief is being prepared setting forth information

concerning Black, Fassociation with Harry  Gold, and his espionage
activities for the Soviets, For that reason, the detailsin  this regard

r-92r
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are not being set forth in this brief -&#89;should be noted, however,

that according to Gold, subsequent to the arrest of Klaus Fuchs in
England, Gold advised Black that he was thaividual to whomFuchs
furnished information while in the United States. It should also be
noted that Gold does not admit that he furnished any information to
Black which was intended for the Soviets. He does aldmit that Black
initially  recruited him to work with the 3oviets and that H&old,

was cognizant of some of Black&#36spionage activity.

1"/92/92
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Although Gold in his signed statement of May 22, 1950, declared
that he was originally introduced into Soviet intelligence work by Paul
Smith," he has since admitted that Thomas Leseing Black was, in fact,
responsible for his becoming involved in espionage. Since his original
signed statement, Gold has declared that in the latter part of 1935he
made e.trip to NewYork City with Black and not Paul Bmith in downtown
NewYork City on this occasion. Thereafter, Gold began turning over to
Paul Smith" reports on certain chemical processes being worked upon by
the Pennsylvania Sugar company,by whomGold was then employed. Gold
said that these reports were as complete and factual as it was possible
for  hion make them. He also has stated that he wrote these reports
on plain, white, unlined paper and that, although he believes the
information he supplied to this contact was important and useful to the
Soviet Union, he nevertheless feels that this association  with "Paul
smith  might have been a build up for later and more important work
which the Russians had in mind for Gold to perform.

Gold said he had a total of six or eight meetings with "Smith"
and that the last contact was sometime in the Summer of 3.937, when Gold

was turned over to Steve Swartz," who succeeded "Paul Smith." Gold
declared a few of these meetings occurred in Philadelphia, but it is
his ithptession the majority  of them took place in New York. Gold

stated he remembersmeeting "Paul Smith" once or twice in the vicinity
of Columbus Circle, NewYork City, and one through apparent error
directly in front of Tammaniall on Fourth Avenue, NewYork City.

Gold said that shortly after his first meeting with Paul
Smith, the latter offered to buy Gold a set of books entitted "The
ChemistrandTockmologf Soapsfats, andOils.  Goldcontends
that he refused to accept these volumes because he felt that it would
be very difficult to explain possession of them to his family and
friends who would wonder whore he secured the moneyto buy the books.

3%7? &#39;
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Gold explained that after  his initial meeting with  "Paul
Smithy they made arrangements for futue meetings and also provided
for alternate meetings in  the dhent original plaokl not be
folhdsved. contact gave Gold the impressionthat he was very
well acquainted with New York City, particdhn y&#39;the uptdlamhattan
area, and Gold also said that he has the definite impression that  this
contact was avery experienced agent, and Gold rated him second only
to "Sam" Semenov! in ability. He described "Paul Smith" as an extremely
neat penson dressed immaculately and said thatit was his impression
that "Paul Smith" was not married, orthat if heere married his wife
was not in this country with him. Gold also has the impression that
this contact resided in  @ac ielor apartment or establishment of some
sort.

In addition to meeting  with this contact near Columbus Circle and
in front of Tammany Hallin  New York City, Gold also recalls meetings him
somewhere between 83rd and 86th Street, probably on ue west side of
Central Park. Gold said that on the occasion of his various meetings
with this contact, he transmitted handwritten reports to "Paul Smith"
and said the actual transfer was usually accomplished byeans of his
concealing such reports in aewspaper andthen heand the contact would
exchange newspapers. Gold has declared that he has the definite
impression that this contact may have been @ane, orat leastGold
recalls some statements on  the part of this individual which would
indicate that the latter was familiar with Danish life. Gold has
the further impression that this contact night have  mentioned something
about going  backto Germany. On the OCcuSiOn of his last meeting with
"Paul Smith," the latter informed him, while they  were walking  along
the street ihow York City, either Broadway or garallel street, that
they would  shortly meet an individual walking toward them and that this
individual would thereafter handle Gold. This new contact was introduced
to Gold as "Steve" and after a short conversatima among Gold and  the
two Russian  contacts, "Paul Smith" walked away and Gold contends that
he has neverseen him again. He reiterated int this meeting Occurred
inthe early Summer of 1937.

Gold described "?aul Smith" as f&Im toE5 vyearsof agein
1936, 5&#39;t0  5&#39;i®'height,  weight -approximately 165 pounds,

eves -ight grar, light, ahnost blond  hair, stocky build, and said
he had @leasant,ingratiating manner. Numerous  photographs have
been exhibited to Gold in order to effect an identification of this
LY
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contact Ihe has been unable to recognize any of the individuals.
Gold has also stated that this contact gave him the impression oi
having had military training, although he could give no definite

information on this point. Philadelphia tdletype dated 6-I-50!

In an interview with - Thomas L. Black on June 21, 1950,
he fumished information conoerrdng his knowledge oi, andriesociation
uith, his $oviet superior "Paul Petersen" whowasknownto Harry Gold
as "Paul Smith." The information supplied by Black is being reported
in the individual brief dd Thomad.. Black. Philadelphia teletype é»2l-50!

OnJune 2&#3B&0y Gold chose the photograph of Nikolai
Nikhailovich Akinfiev  as being very possibly identical with  "Paul
Smith." 5-57449~536!//*

Nikolai Idildiailovich Akinfiev  was born at Moscow on November 5,
1916, ardered the United States at Miami, Florida, on Mayll, 1948.
He and his wife, Valentina Gueorgivha Alcinfieva, departed from the

United States on the li.i.S. Batory on May 1850, at New York City.
In the United States he assumed the duties of code clerk at @38k
Avenue, Nark City, on May16, I=4&. to Mayll, 1948, when

he entered the United States, he had been employed as attache at the
Soviet legation, Bogota, Colombia. 5-5 741.~9-528! /&#39;

An examination of the limnigration and Naturalization Service
records failed to reflect any prior entry of Akinfiev into the United
States. NFQeletype 7-10-50!

Thomas L. Black, who is mentioned above, knew "Paul Smith" as

"Paul Petersen". He was shown photographs oi Akinfiev and he advised
that  Akinfiev was not identical with  "Paul  Smith Paul Petersen."
Philadelphia teletype 6-28-50, 11:50 i.m.!
A separate investigation ibeing conducted in an effort to
identify the Soviet espionage agent known to Gold and Black as "Paul
Smith" and "Paul Petersen.” 5-59191! 1

&HAY;
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C. UnknownGubjéct, with alias, fdteve Swartz" -Superior, 1987,7 8!
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In signed statement dated May 22, 1950, Gold declared that
after terminating his espionage connection with ~ WPaul Smith," heas
next contacted by an individual who identified himself as "Steve  Swartz."
In additio to the informatio set out ithe foregoing paragraphs
under the caption, "Unknown Subject, with  alias, Paul Smith&#39;," which
sets out the circumstances uder which Gold claims to have met "Steve
Swartzf Gold has stated that this individual was  the most nondescript
ofall his contacts \hleile was engaged in RepiBIage and that
as aesult, hecalls less concerning him than does regarding the
others.

Gold had declared that allof  his meetings  with this individual
occurred in - New York City,and thatit ishis impressionthat this
contact resided in Brooklyn, New York, andthat he probably was married.
Gold continued that during  the period he was transmitting information
to "Stesez" which he gained through his employment  with the
Pennsylvania Sugar Company, he had virtually exhausted the amount of
data available from this source, and as aesult turned over information
to this contact only On avery few occasions. Gold has said that he
is quite sure this contact was  &ussian and that he had notbeen in
the United States for aery longtime prior t&937. Gold also
described him  as having aery heavy Russian accentand hassaid that

one of thereasons for his relatively short period of assocation with
this contact was that the latter was not ingood healthand probably
had stomach trouble. Gold also declared that on the occasion of a
meeting with this contact in late 1937 or €88 in aestaurant
on Broadway inthe  80&#39;Naw York City, the  contact temporarily
excused himself and when he returned shortly thereafter, he motioned
to Gold to notice an unknown man enter the restaurant. The contact
then informed Gold that thisman wasto beginworking  with him and
instructed Gold tmake the sign  of recognition to dais individual who

later turned  outto #¥#39;Tred.” This new contactthen joined Gold and
"Steve Swartz" atthe table and an introduction was made.

Gold has described "Steve" as approximately 35 years of
age in 1937 or 1938, approximately 5 9" tall, with light brown,
straggly hair, wiash not well combed, bushy eyebrows, pale
complexion, usually  needed ashave, stocky build and gave aenerally
unkempt appearance. Philadelphia letter  dated 6-1-50!
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Photographs afumerous suspects were exhibited to Gold but he

was unable to effect identification any dhem as "Steve  Swartz"
until June 13,1950, v@wd informed agents, upon being  shown a
photograph of Joa&ph that this  individual could very well be
identical with "Steve Swartz." Gold recalled on that date that the

person he knew as "Steve Swartz" limped slightly on his left leg,

and he said the photograph dfstz most closely resembles this  contact

than any that had been previously shownto him. He cotended, however,

that this  contact always appeared mch more ukempt thanthe photograph

dfata reflects the latter to be. It isto bweted, however, that
Elizabeth Bentley, who was closely associated  with Kata in espionage
work during  19A4 and 1945, declared he was extremely careless in his

dress and not at all meticulous about his appearance. Philadelphia
teletype d&EI50!

Joseph Katz, whowas knownto Bentleyas "Jack,"is a
very important Soviet espionage agent whose activities Haeen the
subject of intensive Bureau investigation since Bentley made her
allegations concerning himin November, 1945. Katz departed from the
United States inthe Sumner df946 and hasided in Europe since

that date, _ostensibly operating as aepresentative in Paris, France,
of an American business fiG¥b7913!

OnJune 29,1950, Harry @dMsed that heished to make
a correction in some previous information hHead given. At this time,
he stated that the description set out above! which he had given
aghe individual called "Steve Swartz"  was actually notthe des-
cription oSwartz" but the  description atn uknown Russian  who
substituted for "Sam" Semen Semenov! in Buffalo, New York, in the
latter part ar940. Gtdtkd thathe didnot make this correction
sooner because onthe dayof his original confession, Hay 22, 1950,
he tried  togive too much information about many individuals
ata timewhen heas under ereat emotional strain. Gold stated
that since thattime he had been questioned almost constantly. At
this time, he stated feould think  ofo further statements which
he had made since Hay 22, 1950, which were grossly incorrect, though
he may have made some error in placing a particular  happening at a
given time.
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Regarding "Steve Swartzy Gold stated that he actually had
a contact hfat name. This individual was his second Russian contact.

He said that aorrect physical description of "Steve" isas follows:

age; about 28in 1936; height, approximately 6&#39;2Weight, approximately
226 pounds; hair, sandy, straight; build, athletic, with long torso, long
arms, lwioadlders, large feet, large well  kept hands, high cheek
bones, white dwgeth, medium size mouth, thin  lips, fairly large,

straight nose, small scars on forehead, possibly scar tissue; general
appearance, athletic and that of grize fighter.

On this  occasion, Gold stated that itwas because of the
size of "Steve Swartz" that "Fred" was substituted for "Swartz" because
"Fred"was more nearly  Gold&#39;s size. Gold said that iwas his impression
that "Swartz" had attended  social functions on aonsular atiplomatic
level although Gold also  believed that "Swartz" may have been attached
to Amtorg.  Gold said that when the interviewing agents were displaying
picturesto  him earlier- that week, he saw a photograph of an individual

named Rugbom heaid lookedvery muchi&eve  Swartz." 5-59190-7!

Subsequently, Harry Gold was again shown the photograph of
Semen Lhfodievich Ruga and he stated thathe was positive that Rugs
was identical with the individual whom he knew as Steve Swartz."
Gold said thathe was positive about this identification and that there
was no odelbdtsoever in his  mind. 559190-9! ~
Semn M. Rugawas notified to the State  Department, November 293

1943, as an engineer, Division of lachinoexport. He was born February 15 3
1905:at  Archangelskoye, W&SR. arrived in ~ the United States Iplane

at Great Falls, Ebntana, on November 15, 1943. He assumed his duties

with the Soviet Government Purchasing Commission, Washington, D. C. on
November 22, [9&3. His office address was 3355 16th  Street, U.W} and

his residence was 3541 [3th Street, H.h!'He  was described asthe former
Chief of Locomotive Service, North Caucasus  Railway, Moscow. In 1944,

he was joined Hbys wife, Zoya  Dmitrievna Ruga, who arrived  at Seattle,
Washington, January 21, 1944, While she  was notified tothe 5tate
Department as dousewife, she was also employed atthe Soviet Government

Purchasing Comission. Payroll checks indicatethe possibility that
Rugawas transferred to New York in Noveuker or December, 1946. He
and his wife departed New York for Odessa, nussia, aboard the 5.8. Rossia
onMarch 16, 1947. es-59190-10! /a
1 guz0; ¥830:7
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A separate investigation concerning  Unknown Su&#39;0,1ect,92ritl&#39;
alias "Steve Swartz is being conducted, it being noted ttiare is no
available  information indicating Rugs: presence in the United States in
1937 and 1938, the pehied Gold van itouch with &#39;Bla.&#39;rtz."

On August 7, 1950, Harry Gold advised that Raga drove aar
to Philadelphia on the occasion oi his contact: with &=d. further
recalled that Ragaonce said aonething about being stopped, in either
lev York or liew Jersey, vhile en rte lee Gold one tine. The date,
place, time, and circumstances or this incident were not recalled more

clearly by Gold. - 5-5711#9-58#3E# ),

Gold also advised on August 7, 1B&0, while Raga was his
duperior, had received from %25 $30 expense money from Bugs.

5-5T*W9-610+! ™

In December 1950 an additional photo of Semen M. Rouge,
located through investigatiorgwas displayed to Harry Gold drel
failed to recognize it. Alhat time it was pointed out to him that

Rouge had been determined to be 5R#39;tall \hleereas had described
"Steve Swertz" as 6&#89; Gold stated than that was positive that
Rouge was not identical with  Swartz."

A separate investagation to identify "Steve Swartz" is being
conducted.

-337-
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In a signed statement dated May 22, 1950, Gold named one of
his contacts as "Fred." The circumstances under which he claims to
have met this individual are set out in the preceding section concerning
"Unknown Subject, with alias, "Steve Swartz." Gold has said that after
he began his espionage association with this new contact, he cameto
the  conclusion that the reason he had been turned over to a new man

was that Gold was not producing very muchinformation, and since "Fred"
was what Gold has described as a "tough guy" Gold speculated that
perhaps the Russians were of the opinion that he could get more results
fro Gold.

Cmwewm mofwem Imamgmwwnw mm
"Fred," arrangements for a subsequent meeting, as well as alternate
arrangements, were made. Gold has stated that "Fred" was more insistent
upon Gold&#39ming careful  when meeting him than any of his other Russian
contacts and that "Fred" gave him advice on how to determine if he were
under  surveillance. When Gold informed this contact that the
possibility  of obtaining more dedan the Pennsylvania Sugar Company
was remote, "Fred" insisted that Gold abtain Government position
and suggested that Gold should secure employmentat the Philadelphia
Navy Yard. Gold has claimd that he never followed that suggestion,
and that during his entire association with this contact, Gold merely
supplied him with "odds and ends" relative to chemdcal processes
obtained from the Pennsylvania Sugar Company. Written data were
usually transmitted to this contact by Gold in the manner that had
been utilized by fonner contacts, namely wrapping longhand reports
in a newspaper and then exchanging newspapers in contact.

Gold said that on one occasion "Fred" offered 560.00
which he refused, and that at a subsequent meeting the offer was
again madebut Gold said he never accepted it. He pointed out that
he had never accepted moneyfrom his previous cotacts and diinot
desire to start the practice. Gold recalls one meeting with "Fred"
on 5th Avenue in the &#39;9D&#8&s York City, and from "Fred&#39;attions
when they&#39;hatketings, Gold gained the impression that "Fred" was
handling other espionage agents-

T8H3IHG >
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Goldstatedthat his last meetingvith this contactwasin
the late Summer or daaly of 1938 in New Ytk On this
occasion, Gold informed "Fred" that he had decided to enroll in
Xavier  University, Cincinnati, Ohio. when Gold idisdiybed
his association  with this contact, he declared that the latter made
no mention about any possible future contacts after the NewYork
meeting when Gold proclaimed his intention of going to Xavier University.
Cm subsequent interview, Gold however, has retracted his statement
that he engaged in no espionage activity from tRall of 1938 until
1940, and has given considerable information concerning his activities
while enrolled at that institution. He said that his espionage work
during that period was under the direction of "Fred." Details  concerning
Gold&#3;8vities during that period are set out in connection with
Benjann Smilg.

T



,errs?
92f,. r&#39;- iv

Gold has described "Fred" as 30 to33 vyears aige in 1938,
5&#BY; 5&#39;téll, weight -approximately 140 pounds, dark hair and
eyes, swarthy complexion, black medium sized mustache, large nose,
stocky build  and with &Russian  accent. Although numerous photographs
afuspects have been exhibitedto  Gold he has not been able to effect
an identification  dhis contact. Philadelphia letter dated  6-1-50!

Dr. Paul  Wilhelm Messing, Hede Messing, and Louis Mudenz
advised confidentially that hey  had no information concerning "Fred."
New York teletype diaied0!

On June 18,1950, Harry Gold was questioned concerning written

material found in the search dfis residence. He identified numerous
rough degorts which he said weesumably made into  final  report
form and submitted to "Fred" and/or "Steve Swertz." These reports
concerned the efforts of Gmld obtain admittance to Massachusetts
Institute ofechnology and the  University dincinnati. Gold stated
that "Fred" tried to persuade him togo tothe Massachusetts Institute
ofechnology  and offered to pay Gcld*s expenses there. Gold said
lathe declined, however, because he would have been unable to explain
to his family how he had obtained the large sum  of mney would
have been necessary for himto goto azhoollike the Massachusetts
Institute  ofechnology. Gold said that another reportwas concerned
with his efforts  tobtain infonnation on the amylo process which  was
used in  the manufacture atmyi alcohol. This process was known to
Dr. Gustav  Reich dhe Pennsylvania Sugar Company. Gald he had

been unable to obtain this process forthe Soviets. Other reports
dealt with  lanolin, the Clayton Process, which was aontinuous  soap
making process, and information on carbon dioxide recovery. These
were all keing prepared yold forthe  Soviets. He stated that
additional reports he was preparing for  the Soviets concerned the
identification gferiodicals inthe  Philadelphia Public Library

which dealt with Army and Navy matters. Gold stated that  the purpose
ahis was not only for the information  and possible subscription

ke Soviets but in order  to locate Army men and Naval architects
who might be used legitimate transactions. 5-57449-396! ~

On June 15, 1950, Gold was questioned concerning aough

draft report located in the search dfis residence, a paragraph
offhich  was captioned "C B" and which reported that Gold was making

+ 4
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pretext calls to "B&HBamit. Gold advised that he believed

this referred to degitimate espionage assignment which he further
believed was givento himby "Fred." Gold saidthat from reading

the paragraph he was of the opinion thet assignment wasmerely
to establish the residence ofan  individual whose initials were

"&.B." acertain address and réatrt to "Fred." Gold said
he could notrecall the initials "C.B." but believed thassibly
"@ight have been connected with Trotskyites. He said that

his opinion  thatthis  assignment dealt with Trotskyites was based

on the factthat the following paragraphin thisreport dealt with Gold&#39;s

unsuccessful efforts tolocate anan whom hehad previously heard

speaking in  favor of  Trotskyism.  Gald that on one occasion

"Fred"told himto submitany names of individuals in his circle

of acquaintances who mght lean toward the Trotskyite =~ movement.
€s-57449-419! ~»~"

On June 17,1950, further reports obtained in the search
of Golds residence were discussed with  @uié. of these reports
identified ~c.s." &arl Buchman. 5-57449-430! »»

Thereis  gossibility that Carl Bushman, mentioned  above,
may be identical with Carl Buchman, 284 West End Avenue, New York,
brother of Alexander Hassler Buchman, an alleged Trotskyite and
subject of areport by Special AgentPhilip J. Reilly, Los Angeles,
dated nay s1950. cs-57449-52¢!-&#39;

On July 1é, 1950, Harry Gold  advised that he had never seen
Carl Bushman and heockel not he ableto identify ghotograph
of him. es-57449-5721.»

OnJune 17,1950, Harry Gold vieweda photograph of Gaik
Ovakimian and he stated thatit was possible  that Ovakimian could be

"Fred He said, however, that "Fred&#39;s" face was much fuller and that
if Ovakimian s eyes were not dark, he could notbe "Fred." he said,
however, that there was  @ossibility Ovakimian could  be "Fred."

€s-57449-430!' W.

~In December 1950 Gold was reinterviewed concerning "Fred"
and at thistime he eliminated Gaik B. Qvakimianas auspect.

5-59199-8! ,
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E. Semen Markoyich Semenovwas,, "Sam" j Superior, 1938154

In his  signed statement dated May 22,1950, Gold declared that

he met his contact "Sam" near the end of 1940. Gold stated he believes
"Sam" was a Russian, although he did not have éRussian accent. He
said that he met "Sam"almost invariably in New York Cityon  street

corners, although  onrare occasions "Sam" traveledto Philadelphia to
see Gold.

Gold continued that shortly afterhe  met"Sam," the latter
told him thatthere was not much purpose in continuing  the type of
work intelligence! which Gold was doing, and that the best thing
Gold could dowould beto forgetabout it. Gold declared that there
was geriod  of inactivity then from late 1940 untilthe  Fall of
1941, after Russia wasattacked by Gennany. Pursuant ta telephone
call from "Sam" sometime inthe Fallof 1941, Gold met him and was

told that itwas necessary to begin an intensive campaign for
obtaining information for the Soviet Union. Gold stated  further in

his signed statement that subsequentto  this conversation, he made
approxhnately &alf dozentips tothe citiesof  Syracuse, Rochester,
and Buffalo, all in New York, actingas agobetween for "Sam.” It
is to be noted, asset  outelsewhere in this memorandum, that Gold
subsequently retracted his story afaving contacted three unknown

Americansin  the upstate New Yerk area,and new states that, in fact,
hisonly  contact in thatarea  was Alfred  Dean Slack, whose association
with Gold is described elsewhere in this memorandum.

Gold has also advised that sometime in 1942, hmentioned

something about ~ Abraham Brothman to "Sam" informing the latter that
Brothman desired to obtain consultant work with the Soviet Union.
At this  tine, according to Gold, "Sam" laughed and mentioned that
Russia had consultant engineers and did notneed the services of
Erothman. Gold has recalled thathe wastold byboth "Samand "John"
to forget dhmihman. {Philadelphia teletype 5-27-50!

Inthe very earlv partof 1944, Gold was informed by "Sam"
thathe wasto undertake an  extremely important assignent. Gold
was cautioned notto speakto anyone about it, and "Sam" then gave
him the detalils of an arrangement  whereby he metKlaus Fuchsin
New York City. Gold has declared that"Sam" did not elaborate on the
details of tdis assignment butdid stress its great importance.

Gold&#39;s signedtatement 5-22-50!

Gold furnished to interviewing agents a physical description
of "San," and numerous photographs of all individuals whose respective
backgrounds were  similar to those of "Sam"were exhibited tGold.
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During the interview on May 28, 1950, when a photograph of Semen
Markovich Semenov was displayed to him,Gold remarked that "would

hang Samon his picture.” Philadelphia tBl2&1®!

OnJdune 1, 1950, Gold definitely identified e photograph
of Semenowas identical with "Sam." Philadelphia teletype 6-I~50!

On mof,iiag |a]

943! and 116
1 identical "Sam." Gold declared this was a positive
identification. Philadelphia teletype 6-3-s0!

Oninterview June 6, 1950, Gold stated that his next Russian
contact after "Fred" was actually "Sam"and not Jacob Golos whomGold
then admitted he had never met. Further, that he had in fact been

contacted by "Sam" under the same circumstances as he originally claimed
he met Golos. Gold also rdwdlled in late 1942 or early 1943, when
he was having considerable difficulty handling Abraham Brothmen and

mentioned his troubles in this regard to "Sam," the latter suggested
that he personally give Brothman a pep talk. The details of "Sam&#39;s
subsequent meeting with Brothman are set out in this memorandum

under the caption, "AbrahamBrothman,at al." Philadelphia t6léhpie

Gold has also declared that "Sam"was responsible for his
attempts to reactivate Benjamin Smilg as a source of information for

the Russians. The details of thlsase of "Sam&#3%stivities are
set out in this memorandumunder the caption, "Benjamin Smilg."
Philadelphia télébgte
Gold has stated that he believes "Sam" had mentioned to him
that he had visited the offices of the Sun Oil Company, Philadelphia,
Pennsylvania. Records of~the Sun Oil Company, Marcus Hook, Pennsylvania,

reflect that on Nay 15, 1942, one Semenov, shownas a representative
of Antorg, wasauthorized to visit Plant NG. of the SunOil Company

in the company of three other representatives of thiSSR and
two representatives  of tke P. Badger Company. The records reflecting
the above information were not maintained in such a manner as to

establish definitely  that Semenowisited the above-described plant.
Philadelphia tél2hpaie
Investigation disclosed that authorization for such  visit
would have been madeby the 3rd Service Gommaniandh large gnantity
of the records maintained by the 3rd Service Commandcontaining

information pertaining to clearance to visit industrial facilities
have been destroyed. KansasCity télagtpie
53%#39;:
8439~y
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OnJune 24,1950, Harry Gol identified dolder found in
his residence, labeled "Miscellaneous" as cont-aim&#39;.n@n article

entitled "Houdry ~ Process dated April5, 1941. Gold said that this
article, which concerned petroleum production, was  written for delivery
to"Sam" and was based on information obtained inthe  Public Library.
Gold said thatit was possible thathe may never have delivered this
reportto "&am" thiswas aboutthe time that "&aoohtinued
contacting Gold until late  in 1941. 5-57449-496! e~

OnJune 26,1950, Gold advised that "lSzon" been den

Marden&#39;s "l viera," aafe closeto the George Washington Bridge

Ees, New Jersey!. Gold said that incident occurred in late

1942 or early 1943- He said that "®&m" him that the Manager

of the  "Riviera" had stated that he would  dything to help
the Soviet Union because the Soviets  were actually fighting anti-

Sendtism. Gold saidthat itwas hisimPression thatthe Manager&#39;s
assistance wasto be of anonetary nature. 5-57449-537! "

Investigation at Fort Lee, New Jersey, disclosed that the
"Riviera" night club had beenoperated by, and presumably owned by,
Ben Harden priorto 1942, awhich timeit closed utdil reopening

in 1946 under new management. It was ascertained that Joe  Silvers,
Sam Salvin and Jack W. Al-kin all performed in supervisory  capacities

inthe  "Riviera" in 1942 and anyone of them could beregarded asa
manager since  they were nextin line to Marden. Silvers is known
to have conmitted suicide and Salvin and Arkin, who have  not associated
with the "Riviera" since its closing in 1942,  are presently residing
in New York City. 5~57449-512!

The New York filles not reflect any security information
concerning Silvers, Salvinand  Arkirx, however, atree of these
individuals are prominently mentioned inthe  For Dressing Investigation

of 1939, as gamblers associated with  [2-Larden irhis various  enterprises.
€s-57449-sea! ~"
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Records of the Massachusetts Institute  of Technology reflect
SemenMerck Semionov enrolled in that institution on September 19, 193
and was graduated in June, 1940. His application" refscts he
was born on March 1, 1911, in Odessa, Russia, was a citizen of the
USSRand was then employedby the Amtorg Trading Corporation,

New York City. His application reflected further that he was 8,
graduated from the MoscowTextile Institute in 1936 with a degree

in engineering and also had graduate studies there in 1936 and

1937. Boston teletype 6-7-50!

Investigation of the activities of Semenov was instituted
by this Bureau in 1941 after he arrived in the United States as an
official representative  of the Amtorg Trading Corporation. He was
notified to the United States Department of State as a foreign
official on February 24, 1941. [On the notification £orm, his birth
date was shown as March 1, 193.1, in Odessa, Russia, and it was
reflected that he had previously entered the United States on
January 19, 1938, under an American visa, issued by the American

Verrbgyivor oS ST %-Pa

aciivisisfisiel 1; an&g g 7 C

advised on Augxst 16, 1940, that one Semenovwas e ead oi the

ofiéith&foatiiERGEMETR HitBthtdy K!

00-2-1623!

; H#BY|C

An anonymous letter  addressed to this Bureau under date
August &#39943, advised that Semen Semenovwas one of the close

associates  of \KAssili Zubilin, former Second Secretary of the
Soviet Embassy in Wa.shing,&#39;B0n6., and reportedly  the head of the
nxvn in the United States. 00-47083-5; 100-203581-532!~

It was reported in 1941 that Semenovhad replaced B. Li.
Chubin as a Vice President of Antorg in July, 1941.
[-533I-116- page 104!
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Mr. John Pritchard, chief Engineer for E. P. Badger and Sons

Company, advised that under Lend-Lease ,.Progra.m that firm was supervising
a training program for Russian engineers, and that the Soviet Government
Purchasing commission was headed by Semenov. Mr. Pritchard declared

that under this program the Russian engineers received approximately

two weeks training in the New York office of the company or in the

Ammrg office in New York, and thereafter, visited  various petroleum
facilities in the United states. 00-4 7083-5!

\"

on g/larch OI2, 104dilé, und_gr surveillance by Bureau A_gell\ﬂAt.s,
enov: S to e urreptitio contpct it regori .
RA&ITERCEON6IT eSS S tonsUiagHRi~ahcisco.® ;|!

[Lb&#39:4.

Theophilus of thiely Trinity urch  or e purpose Oi scuring

a I?tter oi recommend%tldnr a our ussianengineer.

refused 0CO ememewusgeiiformant
sai la. the letter of recommendatlon “was to be used lo place this

E%ﬁﬁgg (1A% ﬁifiﬁ?ﬂ@‘é”%rrﬁiﬁi@%ﬁ% ﬁﬁfﬁpat

wremncawe

ovaomexientist.
00-47003 I8!

back in the United States with the United Nations, alr requested that
reconsider the requestrpreviouslgpnadéy semenov.

(FSTHiGHT, it et STES Y P g™ >
Eric.Pridondii8, » est’Siurmaétitelhbre,

California, was interviewed by Bureau Agents on February |, 3.949,

and advised that between 1943 and I9£.5 he was employed by the Aerojet
Engineering  Company, Pasadena, California. He identified a photograph
oi Semenov as an individual whom he knew to have been in the United

states in January, 1944, for the purpose of purchasing oil refining
equipment for the soviet Union. Vfnile in I-ZenYork City on business

9850 " $4g430)
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for his  employer,&#39;Pridonoff related that he received a telephone call
from Semenov, who said he understood  Pridonoff was an engineer  and that
he was dRussian  descent. Pridonoff pomfessed be uable texplain
how Semsnov  knew he wasin Neask orhow Semenoveven knew his

identity. Pridonoff met with  Semenov andafter a discussion of
engineering matters, Semenov asked Pridonoff several days later to
actas a "consulting engineer" for him and asked him to dmme research
work on the type dtiel to be wusedin jet propulsion engines. According
to Pridonoff, he was offered $5,000 by Semenovto undertake this
assignent. According tBridonoff, this proposition was obviously

an attempt  to secure  information from him since  noresearch  work

would be involved and he tSemenov he could not udertake the task
because the information was secret. On his suggestion t8emenov

that the latter might secure the  desired information through the  usual
liaison channels with the Army andNavy, Semenmeplied that there
was too much redtape involved. I00~47083~24!

Records dhe Immigration and Naturalization Service reflect
that Semenov departed from the United States on Eeptember 26, 1944, at
Kalama,&#39;Nashington. There iso indication that he has re~entered this
country since that time. New York teletype G-2-50!

Information was received on  April 19, 1949, indicating that
Semenov wathen in Paris, France, as.a commercial representative of
Sovexportfilm. He held Passport de Service No. 26931. This

SHE®TM»bIOH s&s  supp mé &#G9; th Breau byloRd. 1.en tab Imhant t
s a reliablend Activédrmatite Nev
ork Division . TFO letter 4-19 49, captioned e al
NY teletype 6 8~50! Espioxege FI;!

The State Department advised thatin  July, 1948, SemenK.
Senpenov was attached tthe USS aris, France.

e Smpartnentmﬁ%gﬁaﬁﬂ;% tPiera;12n;° 8187 470¢

Atop notice on  Senenov has been placed withthe  Central

Office  dhe Immigration and Naturalization Service in order  that the
Bureau may be advised dny re entry demenov  into the United States.
I00 A70B3-69!-
&#3%.
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advised that on one occasion in late 19100,he had been contacted in Buffalo,
lew York, hy an unknownRussian whowas substituting  for SemenBenenov. Gold
has advised further that the initial description he had given or Steve Swartz"
was actually the description of the unknown usian he net in Buffalo. This
description, it will he recalled, resembles that oi Joseph Kata, known Soviet
agent. In tact, Gold had already positively identified thepotograph of Kat:
as being hat or "Starts,” prior to the tine that he advised that the description
applied h the unknownRussian rather than "S92rartz."

It is to be noted that Gold claims only to have net the unknown
Russian in Buffalo on one occasion for approximately twenty to thirty  minutes,
during which time they walked around the streets. lever-theless, the description
Gold now attributes to the unknown Russian includes such details as poor health,
probably had stonach trouble, and always appeared unkempt.

On August 7, 195°, Gold siwised that he wished to correct some mis-
ihormation had given concerning the person he had reportedly net in Buffalo,
newYork, whenhe had identified as JosephKati. he stated that he never net
Kat: in Buftalo as he previously had said. On the contrary, he stated that he
met Katz upon instructions  from Fred, who called Gold in Cincinnati, and asked
him to cone to low York City. Gold said he went to lew York City to the Hotel
New Yorker, where he was approached in the lobby by Joseph Kata. Kat: said that
Fred had sent him to meet Gold. Katz apparently had been given a good description
of Gold, who stated he had no recollection of a password or any knowledge that
he would not meet "Fred" at the hotel. Gold said that he registered at the Hotel
New Yorker under his own nidms. meeting occurred in late April or early Hay
of 19110. According to Gold, Kat: was interested in Gold&#38as for the future
and in Gold&#3atacts with Benjamin Snilg. Gold told Kat: that he was returning
to Philadelphia. and could not stay in Cincinnati. Kat: was disappointed  but
offered no assistance in securing work for Gold in Cincinnati, Ohio.  On this
occasion, Kat: gave Gold &ifa to $150 for completion of the latter&#39;s
schooling at Xavier University. Gold said that his reason for not placing Kat:
in the itgol Yorker where he actually met him when first identifying Kat:
to the interviewing agents, was s.deliberate falsehood to agqwer his receiving
money from the Soviets. Gold said that this was his only meeting with Kata.

5-svhhs-6#¥!.

A OnAugust 17, 1950, Gold positively identified a 19101photograph
of Katz as being the ihdividual net in the ew Yorker Hotel lohhy in 19110.

dew York teletype Aug. 17, 1950,
entitted "JosephKata, was Espionage-R"!

JosephKata, whowasone of Elizabeth T. Bentley&#3¥¥pionage
superiors, is the subject of an extensive separate investigatio
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Although in hie signed statement dated May 22, 1950, Gold
declared that he engaged in no espionage activity from the early
Summernf 938 to Jy, 1940, when he originally  di@imed met
Jacob Golos, he admitted when interviewed June 1, 1950, that shortly
after he arrived in  Cincinnati to ecsme hie studies at Xavier Univer-
sity, he wasresiding with Hrs. Alye Brooks on Glendale SDeet.
Thanksgiving morning, 1858, received e telephone call from "Fred"
who told Gold to meet him immediately in the downtown section of

Cincinnati. Gold appeared at the designated time and place and "Fred"
instructed him to establish  contact with s man named Ben Bmilg. FRED
merely said that Smilg lived in Dayton, Ohio, and was e high government
official. Fred gave Gold e amall gift, the nature oi which Gold

cannot remember, to give to Smilg when fold contacted him, and it was
intimated to Gold.that Smilg would have information for Gold. "Fred"
[aipplied password to use meeting smilg and Gold recalls it as
your old school mats Stan sends you his regards.”

Gold was ibgtructed "Fred" to go to Dayton immediately
to meet Smilg but, unknownto "Fred,” Gold went to Dayton about two
days later and aatled smilg at his home. Gold declared that

this occasion he met 3milg&#2@ker and mother and that 3m.1lg,&d.mit t6d
him to his homerather reluctantly and treated him ia  cool and "nary

manner throughout the evening. Gold has the impression that Smilg

lad brother whose namewas Dave and who was employed by the Ihtional
CashRegister Companyn Dayton. Gold learned from Smilg the letter
was employed as en aeronautical engineer at Wright Field at Dayton,

and when $mi.lg was driving Gold to the trolley stop, Gold, who had
used his correct namewhen being introduced at the Smilg home,
furnished Smilg with his Philadelphia address and told Smilg to contact
him there if he happened to be in the Est.

Q- » s
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Pul sua.n&#3%lraagement, Gold met "Fred" in Liiddletown,
Ohio, two  weeks later and said he wanted to know if Smilg gave Gold

anything. Gold reported to himthat there must be sostke because
oi the mannerin which Smilg  acted. Gold has stated thathe and "Fred"
argued about the matter and finally "Fred" threatened towritela letter

to Xavier  University reporting that Galdl been &Communist. Gold
continued that  following this occasion, he made approximately two visits
in1939, andtwo in19./.0, tosee Smilgin Day-tonprior tothe time Gold
was graduated from Xavier University. After each oi these visits,

Gold became more certain that guistke had been made because Smilg
was obviously tryingto  keep from meeting him and when Gold would so
reportto  "Fred"the latter would insist that Gold go back and see Smilg

again.

Gold further related that inthe latter part of 1940, or
possibly in  early 1941, his Russian contact "Sam" Semenov! mentioned

Smilgto himand instructed Gold togo toDayton andcontact Smilg after
which Gold was supposed to meet "Sam"in Cincinnati. @lzliomed that
he not sure that he, in fact, did see Srrdlgas hewas instructed to

do but fdid report subsequently  to "Sam" in Cincinnati that Snilg  was
still not receptive, at which time "Sam" said "we will haveto warm him
up" and give him "alittle reminder." In late January or dahbyruary,
1941, "Sam" gave Gold tbree four photostats  of receipts  for sums

ranging from 11540.00 t§200.00, all oi them being dated in 1936 or 1937,
such receipts  evidencing the receipt of  @pecified sum of money for a
specific period 0: time andeach wassigned by Ben Smilg. At the same

time, "Sam" gave @blutostats of two pages which appearedto deal

with aeronautical desigga and contained description oi mathezzlatical equations.
Gold yeceived e ,nessign that thes mig-Lt ., class notes. "Sam"
instructed Coidrely tornish thesceipts emilg’

Gold immediately thereafter went to Dayton and exhibited the
photostats to Srrilg in  the livirgrcsn on the latter&#39;s residence.  According
to Gohilg tumed white and asked Goldif he knew whathe was doing
and Gold replied that "this is juste. reminder, you seemto Haxgotten
about Stan." Ehnilg told Gold that the photostats  were receipts  for
instructing Stan inthe I-"Fassachusetts Institute of Technology. Gold

informed interviewing agents that he had previously learned that Smilg
had attended 1»&#39;Zfhatrfstan was dellow student when Smilg tutored there.
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Smilgthen told Goldbe did not knowthat mesasomethindike this

could cause, andtold_Goldto get out of the houseddd that from
the very first time Goldvisited himhewantedo report eld butdid
not becauseof the terrible messit would cause. Gold left the 5milS
residenceandpursuantto previous instructions from "Sam'he burned

the photcstats.

- Approximatelya weeklater, Goldreportedto Sam during th
Howy orkmeetingthat hadtranspired betweerhimself andSmilgand ame
told Goldnot to worry in that they&#39;lgudl3nilg n lifle  time $0
think it over. 8am also nmaarkedaccordingto Gold, the sumge-
ferred by the receipts |eve large in amounfor tutoring, and
furthenmore,Stan could tutor Benin mathematics. In.April, 1941,
"Sam"told Gold that apparently a mistake bad bee madein connection
with the Smilg matter-

It is to be noted that "Sam" is identical with Semen Harkovich
Semenov,a Russian national who, in fact, dtend the Massachusetts
Institute er Technology. Philadelphia teletype dated June  1950!

An Atomic Energy Actgapplicant io¥estigation Benjamin Smilg
was conducted by this Bureau and disclosed that he was born on June |,
1913, at Boston, Massachusetts, the son of Harry and Rsbecca Smilg, both
of whomvere born in Russia. In his PS@milg indicated that from 1931
to 1935 e had been a part-time tutor of miscellaneous  students at the
Massachusetts Institute  of Technology. Investigation disclosed that Smilg
has been employed as an aeronautical engineer at the Wright-Patterson
Air Rase, Dayton, Ohio, from August 10, 1636, the pnesent
except for the period from February 19, 1942, to October 25, 1946, when
he was on furlough fro  military service. He served as a Lieutenant
Colonel in the United States Army and the Base Provost Marshal&#3%dfice at
the above Dbase cleared him for  access to secret and confidential material»
Smilg&#3xe-workers  described him as an extremely capable, industrious,
honest and reputable individual who has no sympathies with foreign ideologies.
llothing whatsoever of a derogatory nature concerning Smilg, during the
anfurse the investigation, was ascertained.  16-163359-3, 4!

Bureau files contain no additional identifiable references
Benjamin Smilge

0 June 19, 1950, Benjamin milg was interviewed and he identified
a photograph of Harry Gold as an individual who first contacted him at his
residence, 307 Oxford Avenue, Dayton, Ohio, in the Fall of 1938. Smilg was
vague de the exact date of this and subsequent contacts with Gold, but
he expressed the belief that all contacts were made while Gold was  student
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at Xavier University. Bmilg stated that the first contact by Goldwas
purely social and on the basis of mutual acquaintancewith Stan, whom
he identified as Stanislaus ShumonskyShunovsky!, a formr fellow
student at th Massachusetts Institute  of Technology. Onthis contact,
Gold advised Snilg that wgas student at Xavier University and he
furnished Bmilg with his Cincinnati address. Smilg recalled that Gold
encouraged him to visit Gold.

Smilg advised that his second Oontact with Gold occurred about
two months later, probably in the early part of 1939. This wasagain at
the Smilg residence, and again was social in nature,&#39;withe exception
that on this occasion Gold made inquiry of Smilg as to the nature of his
work at Wright Field. smilg stated that he did not divulge this inform-
ation to Gold. He believed it took place while driving Gold to the railroad
depot in Dayton, Ohio.

Smilg&#3afsrd  contact with Gold occurred two or three months
after the second meeting, probably in the late $bring 1939. Onthis
occasion Gold told Smilg that he was interested in securing general in-
formation on aircraft and he solicited  3milg&#3@moperation in furnishing
such information. Smilg stated that when he told Gold that Gold had no
business receiving such information Gold still  insisted. Smilg, who was
\@gjue to the exact date, stated that Gold attmpted to convert him by
arguing generally that the Russians were fighting our war, that it was due
to gbfortsightedness our political leaders that we were not in the war,
and that therefore it was the duty of everyone to help Russia. Smilg
characterized Gold&#3%dk as anti-Hitler rather than pro-Russian or
Communist. Smilg stated that he refused to cooperate and attempted to
talk Gold out of his objectives, pointing out to Gold tHat he were
exposed it would reflect adversely on the Jewish people. Smilg said that
at the time he merely considered Gold an overzealous, enthusiastio,"pink"
student. He recalled that this conversation took place while he was
again driving Gold to the railroad depot.

Smilg advised that the fourth, and to th beet of his recol-

lection, last contact with Gold was about three months after the third
meeting. Onthis occasion Gold ezibited to Smilg a photostat of what
appeared to be a receipt Shumowsky,written on a péce paper bearing

Smilg&#38ignature. He said he recognized this receipt as being one
previously  given Shumowsky in payment for tutoring while at the Massachusetts
Institute of Technology. Smilg could not recall the date of the receipt, but

92 B#39:;
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stated that it must have besn later than 1935, the  ymea&r left
to Messachusetts Institute of  Technology, as he never received any

money from Shuewsky after that time. so stated hetutored  Shumowsky
from 1931 t0 1935 andreceived atotal of approximately two thousand
dollars in payment therefor. He said payments were in average amounts
of one hudrcd dollars anore. HHeated that Shumowsky was sponsored
atthe Massachusetts Institute of Technology hie Russian Government
and also was connected with Amtcrg, and he therefore demanded receipts

to justify expenses. After being shown the receipt, Smilg stated, he
then realized forthe firsttime that Gold was a Russian agent as he
assued that  Gold secured this receipt frn Russia  or through Amtcrg
for the purpose of  exerting pressure on him tgain his cooperation.
Smilg stated he gs#fused and has bed no contact with Gold since
that e

Smilg advised thathe did not report @oli&é’9;s with him
to the authorities as he was fearful of his job, and furthermore, because
he had not cooperated  with Gold. He denied receiving any gift or offer
of rfroney Gold. He also denied thathe everdrove Goldto Cincinnati.
He stated  he disliked Gold as  an individual from the first contact.

with respect to Stanislaus shumonsky, Smilgadvised that during
1955 and M8t he was employed hiie E. G. Budd Company;Phila-
delphia, Pennsylvania, he was contacted twice on a social basis by
Shuewsky. so also stated he was again visited §huowsky at Wright
Fieldin the latter  partof 1942, at whichtime Shumowsky wasa Colonel
inthe Russian Attaghed to the Russian Purchasing Commission,
Ihyton, Ohio. He said thathe saw Shumowskyon several occasions and
entertained him inhis hemuntil  $humowsky left Dayton in the qmty
of 1945- Herecalled thaton one occasion hetold Shumoweky aboutGold
contacting him and Shucwsky did not seem surprised and merely laughed
off the incident.- Smilg stated he never considered Shwmuwsky tobe an
espionage agent, but now believes that his nsme was furnished to Gold or
to contacts of Gold because of his close friendly relationship  with
Shumcwsky. Hedenied ever furnishing information to Shumcwsky,Gold, or
an other person. Cincinnati teletype s/19/to!

Stanislaus Anton  Shumovsky has been namedlan  admitted Soviet
espionage agent  asthe personwho first recruited himin aboutthe latter
ert of 1935. Shumovsk)(JreportedIy was born on May 9, 1902, at Karkov;
ussia. He entered the United States as an alien student on Septembe?7,
1931, and enrolled at the Massachusetts Institute of Technology. He
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received his BS Degree in Aeronautical Engineering on Jine 1934.
He reregistered as a graduate student in that year, but withdrew from
the school March 1935. He reentered later, however, and received

his MS Degree in Aeronautical Engineering from the Massachusetts
Institute of Technology on June 9, 1936. It has been noted that his
academic record reflects that in those courses in aeronautical engin-
eering in whichmathematicseas primerequisite, Shumovskyasa fair
or a poor student. After several extensions of stay Shumnvekydeparted
from the United States on January 14, 1939. He reentered the United
States in January, 1942, and it appears that he assumed duties at Dayton,
Ohio, as a representative  of the Soviet GovernmentPurchasing Commission.
He reportedly left Dayton, Ohio, for Moscow, Russia, in March, 1943.
5-2954!

by letter dated July 20, 1950, the infonnation fbynished
Harry Gold concerning Smilg and the results of the interview of Smilg
were made available to the Atomic Energy Commissionand the United
States Air Force. With respect to Smilg&#3@kanation that Gold had
atiempted convert Hign stating that the Russians were fighting our
war, and that it was the duty of everyone to help Russia since it was due
to shortsightedness of our leaders that wewere not in the war, it wil be
noted that the non-aggression pact bet-weerGermanyand Russia wasin force
between August, 1939, to June 22, 1941. The argument that Russia was
fighting our war would only apply, therefore, during the period from June
22 to December 1941. |In this regard Gold has stated that his last
contact with Smilg was in late Januaryor early February, 1941, and
Smilg himself had stated that he believed all oi his contacts with G-old
occurred while Gold was at Xavier University, which wasuntil about
June, 1940.

In the light of the information in the above paragraph, Harry
Gold was again interviewed aluly 19, 1950, and at that time stated his
last contact with Smilg was definitel late Januaryor early February,
1940- Hesaid that hedid not use%/he argumemm% Smilgthat Russia.
was "fighting our war" andrecalls that the only war he talked to Smilg
aboutwasthe Finnish-Russiarwar andthat several times Smilg hadjoked
with him about the way the Russian army had boggeddownin the snow.
Gold further recalled that several times he made excuses for Russian set-
backs in the Fimxish-Russian war, but that he never used this war as an
arguing point with  Smilg. In this connection it will be noted that Gold
has admitted using such an argumentwith Alfred DeanSlack. Philadelphia
teletype July 19, 1950.!
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Byletter um  July 2&#B®3%6D,the Ltolic mug Gosmiesion
advised that Smiig had beengranted a "Q" clearance on February 16,
1950, but that on the basis of the imonation the Bureau letter
of July 20, 1950, mentioned above, 8:11.13:"Q" clearance use suspended
Jul; 24, 1950, POndi.ng clari cation of the information. The Atomic
Energy Gomdssion letter further stated that eppopriate military

authorities  were being contacted with the request that Smtg be
permitted to have any further accessto restricted data or other
classified into:-notion rtaining to the atomic energ yr-ogre: until

ISnattas resol

By Bureau letter dated July 31, 1950, e toll eld loyalty
investigation of Benjamin Snilg wee instituted.

Ch August 21,, 1950, Harry Qold was interviewed further concern-
ing his dealings with BenjaminM113. Gold stated that his rst meeting
with Smilg was as he had Irevionsly described. He added, however, that

on this occasion lgave &d.1g a leather wallet. He recalled that &:ilge
father {raised the quality oi the leather this  wallet. A second
meeting with ailg was dttempted early R&38sry but Sidlg was

not home. Gold said he telephoned the Snilg residence while in Dgton
and was advised that Benjamin, il  was not hone. Thethird meeting
happenedin H&3H and Gold mlieves this occasion he met a
"beefy,” Jewish male, whowas an amateur hamradio operator.  This
occurred at the Snilg hone. He stated that he, Snilg and this other
individual  attended e lecturer given by Ludwig Lewieohn, e proninent
Zionist.  After this lecturer they went to the outskirts of Dayton, Ohio,
and had hamburgers and "mslteds.”

Gold believed that he had one meeting with $4115 the summer
a939, and was also of the opinion that he sew Smig shortly prior
Christmas vacation it6939. He said that at that time Sndlg spoke of s
planned trip to the East, either Boston or NewYork City. Gold was of
the opinion that a short, tat Jewish aeronautical engineer, with e degree
it-omNew lo:-k University andwhowas also employedat Wright Field, was
at the Smilg home this tine. Gold said he node de nite overtures to
Snilg but was rebuffed.

Gold stated that he had 3 sixth meeting with S111; in the

spring or 19/*0, possibly larch.  This time Smilg told Gold a¢in  automobile
accident that Smilg had when he made his trip East. Gold was of the

&#ag; 1-»
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opinion that  the accident was serious and&#39;had happengdhio or
Pennsylvania. At this meeting he asked Smilg point blank to assist the
Soviet Union and was again rebuffed. Gold said thathe showed Smilg a
letter which  he had received from "Fred" for the purpose of showing
t8milg, and which was purportedly  from "Stan." lapressed the

belief that Smilg kept  thider and destroyed  it. Gald he

then wrote detter to "Fred" inNew York advising thathe hadno luck
with Smilg. He said thathe wrote that he was "unableto  sell the car
along weither little personal things which  indcated to Fred that
Smilg was uncooperative. Gold was unable to recall the address  and name
to which he directed the letter for Fred and believed the address was in
Brooklyn, New  York. Gold&#39;s next meeting with Smilg  occurred after
examinations in June 1940. Gold had received specific directions from

Joseph Kata dhe Hotel New Yorker tget Smilgto  cooperate. Gold told
Smilg meetings could be arrangedat his convenience any time orany place.
He said healso gavean offer of financial help and that there was also
some talk of sending Smilg&#39;s brothdo college. Smilg, however, was
still uncooperative.

Atthe direction of Semenov, Gold had two meetings with
Smilg in late January and early February IH#. details of  these meetings
athich the phctostatic copies of  receipts were shown to Smilg remained
the same as first related by  Gold. Gold definitely stated thatone of
the receipts was dated in 1934 and one in 1985. said that there was
rﬁ)u%sbséirbly one datedin 1936.He saidthere were three or four recei%t#s?)gin

On the occasion of this interview Gold identified ghotograph
of Benjamin Smilg as being the Smilg he contacted in  Dayton, Ohio. He was
unable to  identiy the photograph of Stanislaus Shumovsky but said that he
had seen ghotograph  of Shunovsky before. 5-57449-657! ,

During further interviews with Goldin  November, 1950, he furnished
some additional information concerning Smilg, recounting a tofal thirteen
meetings. The additional pertinent information was that he  had presented
Smilg with  two letters from "Stan the first of which  was detter of intro-
duction and was delivered to Smilg onthe  occasion of their first mating on
Thanksgiving Day, 1938. The other letter, accordingto Gold, was delivered
to Smilg in March or April, I9hO. Gold stated that he reed this letter, which

was from "Stan,”and thatit wasin sfriendly tone, and ineffect requested
Smilg give Gold information as  he bed previously given itto "Stan"
Stanislaus Shumovsky!.
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Gold further  stated that  in April, 1939, his  Soviet superior
"Fred"told himto talkto Smilgabout "Stan"inasmuch as Smilg owed a
greet debt of gratitude to "Stan." Gold said thatin early June, 19ho,
he definitely propositioned Smilg, telling him tHat ithad not been
for the USSR Smilg would not have completed his schooling at MET.

[danuary, 19h1, according to Gold, Semen Semenovold Gold
that "Stan"  had given numerous gifts to Smilg and had even paid medical
or hotel  expenses for  Smilg s father in Boston. Gold specifically recalled
that Semenov had stated  that if ithad notbeen for"Stan" Smilg would  be
a janitor ina department store.

Of interest in connection with the statements of Gold indicating
thatthe  Russians may have subsidized Smilg&#39;s education, Smilg s father,
Harry Smilg, stated on  interview that he had paid his  son&#39;s tuition at MIT
forthe first year and that  thereafter Ben Smilg vent  through MIT  on
scholarships and loans. He stated his son had tutored several students while
at MET, oneof whom was Stanislaus Shumovsky, buthe didnot know how much
money Shumovsky paid for tutoring. Harry Smilg also  advised that after his

son began tutoring he paid some money toward the expenses ofthe Smilg
household. He denied that either he orhis sons had received money from

Shumovsky to pay hospital or medical expenses. 116-163359-66  and 68!

On Januaryl6, 1951, Harry Gold advised he now felt quite certain

that his Soviet superiors had made certain references to Smilg s former
involvement in Soviet espionage. Gold advised that shortly after his first
visit with Smilgin 1938 he believesthat his superior  "Fred" commented that
Smilg had given things to the Soviets in the pest. Gold believed that this
comment was made byFred" to reassure  Gold, who had not been successful  with
Smilg, that Smilg was merely being cautious insofar as this  wastheir first
meeting.

Gold said that his belief that Smilg had for sometime been associated
in espionage  was further substantiated at the time he was designated to make
the contact  with Smilg. He explained thatin 1938 he was having difficulties
with "Fred" principally because he, Gold, was anxious toenter ainiversity and
secure his  baccalaureate degree and because he had notbeen too productive for
some four orfive months.In  August, 1938, ina meeting with "Fred,"the latter
told him  that"all was forgiven," and thathe wasto proceedto  Cincinnati
where he would enter  a university and be putin  contact with "svery important
government official." Gold said thatst notime wasthere any indication that
this individual was to be recruited.

1I8$?Jr 8§87
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Gold further advised on this occasion that in either late 19hO
or early I9hl his then superior, Semenovhad also commentedbout Smilg&#39;s

prior cooperation  with Stanislaus  Shumovsky. Gold, hmwu&ler, not re-
call thpecific afmment Semenov, nor the circustences surounding
sem.

A separate espionage investigation is presently being conducted

on Smilg; during which time the Loyalty of Government Employee case is bei
held.in  ebeyance. All efforts are being made to determine whether Smilg&#39;s

education was, in fact, financed by the Soviets, in view of the recent in-
formetion from  Gold.

E-fi

- 3553 -



ot

g§ii]

11&#39;
H. Alfred Dean _SleekSource,1,2150-19 4 ;,3;
During the interview with Moty dvlay 26,1950, he

related that during the period from late 1941 later changed to 1940!
tothe Winter of 1945, he had espionage meetings with  four individuals

in ugatate New Yorkspecifically in the Cities Of Buffalo, Rochester,
and *yreeuse- He said thatall  fofir these individuals appeared to
bEmericans  and, although he was vague on the physical characteristics
of these  contacts, he furnished some descriptive data concerning them.
He aeid thatone ofthese men, whom he met once iBuffalo and once in
Rochesterin late 1941 and early 1942, was an employee of the Eastman
Kodak Company, Rochester, New York.

Photographs of numerous suspects were exhibited to Gold with-

out effecting an identification. However, during interview on June 4,
1950, Gold stated that three of the falleged American contacts,
described ithe foregoing paragraph,  were non-existent  people and were
simply figments of his  imagination. Gold stated that he originally told
the story of meeting  thmeBeiduals inorder toavoid telling the
Agents ahlout Slack, who he said was the individual who previously had
been desoribed asthe employee of the Eastman Kodak Companyand whom

Gold had implicated in  espionage activities during interview  on June |,
1950. He  stated that when he did name Slack, he was ashamed to admit
that he had lied about the three Ottwntacts.”

OnJune 1,1950, Goldstated thatthe individual, who had
previously been described by  himas an American employed at the Eastman
Kodak Company who was known tGold as "hle.rtin”  and from whom Gold had
obtained infonnation, was actually an individual named Al Slack. He
stated that he had metfilack overa period of yearsduring 1942, 1943,
and 1944, andthat he, Gold, was known to Slack as"l:brtin  and that,
in fact, Slack never had been  known tGold as "Martin."

OnJune 1, 1950, andin subsequentinterviews, Gold furnished
considerable information concerning his  oontacts with ~ Slack during the
Period 1941 to 19d4. related that he obtained from Slack information

r-_r.:92
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on processes dealing with kodachrume, including samples of chemicals,
and while Slack was employed at the Eolston Ordnance Works in Kingsport,
Tennessee, he obtained information from him on explosives.

Slack was identified as a chemist employed at the Sundure
Paint Company619 West Fayette Street, Syracuse, NewYork. Hewas
placed under investigation and was subsequently&#3§mrehended, on e charge

of violating  Section 3%, Title 30, S. Code.

In connection with  contacts Gold had with  Alfred Dean Slack at
Kingeport, = Tennessee, investigation has located two registration cards at the
Kingsport Inn, Kingeport, Tennessee, Ho. 4206 dated September 30, 19k3, and
NB807, datedOctober23, 19b3,both in the namef Harry Gold. OnJune27,
1950, the FBI Laboratory advised that these two registration cards were in the
known handwriting of subject Harry Gold.
Report of SA Hobert Msrgison, dated
August 28, 1950, at Knoxville, Tennessee,
re Harry Gold!.

Detailed information relating to Slack and his espionage activities
is set forth in a separate brief which is being prepared.
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I. 8breh5d_Bro8bman Source, 1941

As indicated above, on Jane 1950, Harry Gold dteded he
did not Imam Jacob GOl» ahdt his etatements to affect to
Bueau Agents in 1947, and in testimony before the Grand Jury in 1947,
were made at the insistence of Brothan inasmuch an the letter had
stated to Bureau Agents in May, 1947, that Gold was put in contact with
Brothman by Jeoob Golos.

Considerable  information relating to Brothmen has been set
forth in this brief and in interviews subsequent to Jine 1950, Gold
has furnished considerable  additional infonnetion oonoerning Brothan
and the association between them.

A separate brief is being prepared concerning Brothman and

the additional infonmation  obtained from Gold is not being set forth
in this brief. His background activities and association  with Gold
are discussed in detaill in the brief pertaining to him.
i)
A Fuzg;
192;,,
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J. Anatoli ,Ant_gaovioRYekoylev, wa_.'slgker -SURGER ku30!944 1946 [

Gold has f,92u-nishedomedata concerning "John" in addition to
those set out in his signed statement dated May 22, 1950, and £11089
appearing in this memoranduim the section dealing with the interview
of Gold on Hey 23, 1950.

Gold furnished a fairly complete physical description of "John,"
and said that this contact appeared to be of Georgian extraction and had
a distinctly  Europeanwalk. It was Gold&#B8psession that "John&#3®i&
was probably with him in the United States during the period Goldwasin
contact waitim. Philadelphia teletype dated 5/26/so! 2

During a subsequentinterview Gold said he recalled that in 1944
"John" spoke of a daughter namedVictoria, whomhe called Vicki. It was
Gold&#3apression that this ohild bad been namedafter a grand Soviet
military  victory, and it is Gold&#3sEkef that Victoria was born either at
the time the Germans were repulsed outside of Moscow, or at the time of \
the Battle of Stalingrad. C-old said "John" may have had other ohildren,
possibly  boy older than Victoria.  Philadelphia teletype 5/26/50!

In a later interview Gold stated that he reoalled that "John"
mentioned his daughter, Victoria, one time while they were walking on
Riverside Drive in NewYork City. Gold is of the impression that Victoria
was with her father in the United States at that time, which he estimated

to be either late 1944or early 1945. Philadelphia teletype 5/27/50!

sz CHRO !;ed&#E

with ~ "John

On June 2, 1950, Gold positively identified e. photograph  of
Yakovlev as being identical with "John." Philadelphia teletype e/2/so!
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effect anid ation .H.Clegg c#ilé, dated 6/1/50!

Yakovlev entered the United States at San Pedro, California, on
February 4, 1941, andwas assigned as a clerk at the Soviet Consulate,
NewYork City, from February 8, 1941, untii DecembeR7, 1946, whenhe
departed from the United States, destined for Paris, France. In June,
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1946, Yakovlev made.a trip to Moscowon a mission for Andrei Gromyko,
who was then soviet Ambassador to the United States, and upon

Yakcvlev- sretum, he was promotedto the position of Vice-Consul in
Nerk City. Hewasborn on May31., 1811, Doreioglebsk, Russia. = RY
teletype dated 6/g/50!

Recordsof the Deperimentof Health, King&#&hanty, NewYork,
reflect birth certificates No. 21884 and NO. 21885, recording the birth
cf Victoria and Pavel Yakovleff, twins, on June 25, 1941, in the Israel
Zion Hospital, Brooklyn, NewYork. The father was listed as Anetoli, born
in_Russia, age 30, employedas e.clerk in the Russian Consulate, and the
mother was listed as Anastasia Demin,also born in Russia. KY teletype
dated s/kl/to!

Bureau investigation  of Yekcvlev was instituted in June, 1.946,
after it had been determined that he Haxbn contacted by lalter  Carl
Neunson, a suspected NKVDAgent. In the light of Gold&#38mntification

concemkigpowistigKoviisaird & 0- 346483
P rhcsmstybplotbasd@sdamints
at NKVDAgents were not kfiown Officially at the Consulate or FInb®$sy;

he pointed out, however, that they would soon became known unofficially
to other personnel and vbeuld shown great respect. He advised tint
these Agents would go out socially with the Consul General on many
occasions and that the NKVDRepresentative in a particular diplomatic
establishment  would be the only person there having a personall owned
automobile further pointedout that usuallythe NKVResident
Agent in a particular diplomatic establishment  would have the title of
Vice-Consul, andwould usually keep irregular hours. Bureauinvestigation
of Yakovlev established that he fitted all of the characteristics of an
agent of the NKVDas enumerated by |h lbid.!' /"

G.

Investigation also established that Yekovlev had infrequent and
unexplained contact with one Len Adomian, anusic composer who resided at
55 West 72nd Street, Neank City.  Adomienis Russian born and c. natur-
alized lInited States citizen. The contacts between Yakovlev and Adcunian
appeared tbe under suspicious circumstances and specific  reasons for

established ®IA8r 34619511, “
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Photographsof snatoli A. Yakovlev and Lnn Adcmianwere dis-
played to Whittaker Ghamber®n Juno 16, 1950, without effecting an
identification. 00-546195~8l!

On yno 1950, Walter Carl Reunsonwas reintcrviewed. Eb
claimed that first met Yakovlev at the Hotel Savoy, Moscow, Russia,
in 1950, at which time this acquaintance wasvery casual. He believed
Yskovlev was possibly mployed as a Russian.Lnny clerk at the tine.
Neunsonwas than employed by Zernotrust of Moscowand was attending an
interpreter&#39;a school in Moscow.

Neunson advised that next met Yakovlev sometime in 1936
and again in 1937 in Moscow. Neunson stated during those years Yakovlev
addressed at least two or possibly more semi-annual conferences of
technicians  who attended the Engineering and Technical Institute in
Moscow. He recalled that Yekovlev92s addresses dealt with problems of
industrial  production and were only partly political.

Neunson dtsed he believed that  abat time Yekovlev was
employed by the GPUand claims that met Yoakovlev at least one
occasion in the aufrridors the GPUBUuilding in Moscow, in which Neunson
was Vvisiting in an effort to expedite his passport and visa for.a return
to the United States. Neunscn advised that Yakovlev never actually told
him that represented the GPU.

Neunson stated that had no official dealings with Yskovlev

or the GPUand does not have any knowledge as to Yakovlev&#39chities or
scope of authority.

Neunson stated that he met ‘akcvlev several occasions in
1936and 1937 at social meetings, andthat Yakovlev&#BfEsds generally
addressed him under the nioknsme&#39;Kolya."

Neunson advised that he did not see or hear of Yakovlev again

uhaly met at the kussian Consulate,Newyork City, in July, 1944.
He stated that he called on Yakovlev on several occasions at the

Consulate socially during 1946, and Yakcvisv restricted their  conversations
to innocuous comments about old times in  Russia.

Neunson also advised that Yakcvlev never discussed the scope
of his activities  with Neunsonexcept to complain about being continually
overworked and homsick. Neunscn stated that he never mot Yakovlevs

&H39;~:~
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faithiby, in the United States or Moscow, and has no details es
to his personal or official [186£39;

Neunson advised, during an interview in 1947, when he saw
Yalcovlev at the Russian Consulate in New York City, he asked him questions
concerning his occupation, and that when Neunson stated he was employed by
the Baldwin locomotive Company he asked Nsnson if he knew Ivanov, the
head of s group of Russian inspectors stationed at that company. Neunson
also stated that tesked general questions concerning the aifitude
Americans toward Russia,

Neunson also stated that ‘hleen left Yakovlev, Yalcovlev told
him ii anything went Wmng at the Baldwin Incomotive Company, Neunson was
t in touch with Yakovlev and advise him.

Neunson advised that following this interview  with Yakovlev he
was visited by an mm! agent in August, 194J., and that this agent drove
him around the Eddystone Plant of the Baldwin locomotive Works and

guestioned him concerning the handling oi |bedmgotives built  for
Russia.

Neunson advised that in his next conversation with  Yakovlev in
November, 1944, lalcovlev asked him whether anyone had visited him, and
Nsunson  told him  that he had been Vvisited but he could not recall the manls

name. Yakovlev told Neunsonto forget the man. 90-345193-3&#39;?!

By letter dated June 20, 1950, the Central Intelligence  Agency
was advised of Yakovlews identification as Harry Gold&#3%sperior. It
was also advised that Yakovlev was last knownto be in Paris, France, and
the Central Intelligence Agency was requested to determine if Yakovlev
was still in Paris, and to furnish information concerning  Yalcovle-We
activites . 00-346193-33! J-

A stop notice on Yakovlev has been placed with the Central office
oi the Immigration and Naturalization Service in order that the Bureau will

be advised of any reentry of iakovlev into the United States. 00--346193-45!

A nationwide  stop against Yakovlevls reentry into the United
states has also been placed with the U. 5. Customs service. 00-345193-49!

. Us"v

r&HE#39;5
;&R -



